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корнелия нинова иска из-
слушване на екоминистъра Ро-
сица карамфилова в нс, за да 
даде обяснение за изгражда-
нето на завод за преработване 
на отпадъци в с. Чурек. това 
обяви тя на среща с местните 
жители. “инвестиционното 
предложение под формата на 
уведомление е дадено на ди-
ректора на РиОсв. то пред-

вижда да се изгарят отпадъци 
при определена технология и 
да се произвежда електроенер-
гия. Уверяват ни, че отпадъч-
ният газ ще бъде пречистен, 
а отпадъчните води не били 
опасни и ще се заустват в кана-
лизационната система. такава 
обаче няма”, заяви нинова.

тя обясни, че хората са 
спазили закона и са изпратили 

възражение, но допълни, че 
РиОсв и Министерството на 
здравеопазването са ги “прех-
върляли наляво и надясно”.

“Заедно с депутата от со-
фия област иван Ченчев ще 
внесем вашата подписка в 
народното събрание. Ще за-
дадем въпроса на министъра 
на екологията има ли оценка 
за въздействие върху окол-

ната среда и имат ли наме-
рения да правят такава. Ще 
попитаме запознати ли са в 
министерството с цялата сага. 
Ще направим всичко възмож-
но проектът да бъде спрян”, 
обеща нинова. При изслуш-
ването на екоминистъра в нс 
ще поканим да присъстват и 
ваши представители, увери 
нинова.

Децата 
се Давят

Обявиха грипна епидемия в бургас

Корнелия нинова вика 
екоминистъра заради 
опасни отпадъци
Щенаправимвсичко,задабъдеспряностроителството
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От 12 януари в Бургас е обявена грипна епидемия. До 17 януари 
децата и студентите ще се обучават онлайн. Бум на грип и респира-
торни вируси има в цялата страна. 

ецата се давят, а ние им подава-
ме само пръст, с надеждата, че ня-
как ще ги задържим на повърхност-
та, колкото да дишат. Заблуждаваме 
се, че правим нещо, а всъщност си-
мулираме действия, които са едно 
голямо нищо. Бълваме статистики 
и изследвания, а океанът, наречен 
интернет, поглъща все по-отрано 
хлапета, без да им осигуряваме спа-
сителни лодки.

По официални данни на държав-
на структура -  Агенцията за закри-
ла на детето, подрастващите стоят 
с часове в интернет, влизат некол-
кратно на ден в мрежи от рода на 
тик ток и снапчат, получават пока-
ни за среща от непознати, предлагат 
им се подаръци от хора, с които ни-
кога не са се срещали (стр. 2).

Лицемерно ще е да кажем, че 
данните ни шокират или смущават. 
някак фалшиво е да ахкаме, да цъ-
каме с език и да клатим загрижено 
с глава. Защото информацията не е 
нова, нито е изненадваща, нито пък 
има полза от печалните ни жесто-
ве. всички сме наясно, че висенето 
в безсмислени сайтове е пагубно 
за духа на децата. Облъчването от 
слабоумни или агресивни клипове 
и игри ги изсмуква, а физическата 
заплаха идва от незнанието им как 
да се пазят от непознати с опасни 
намерения. 

Д
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Протест на хора с увреждания срещу проблемите в ТЕЛК и НЗОК с искане за незабавно внасяне на Наредбата 
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над 50% от децата влизат 
в социални мрежи поне пет 
пъти на ден. най-използван 
от тях е Тик Ток, следван от 
снапчат и Фейсбук. 25% са 
в интернет пет и повече часа 
на ден. Това показват резул-
татите от проучване на дър-
жавната агенция за закрила 
на детето и Черноморската 
академия за сигурност, про-
ведено сред 1273 ученици в 
шести, седми и осми клас на 
територията на община Ва-
рна. Подобна е ситуацията в 
цялата страна. Миналата го-
дина такова проучване беше 

проведено и в софия.
Освен използването на 

социални мрежи близо 70% 
от децата са в интернет 
пространството всекиднев-
но между един и три часа. 
Положителна е тенденцията 
на увеличаване на ученици-
те, които са запознати с на-
стройките за поверителност 
- над 80%. 

Проучването показва още, 
че близо 77% от децата ще се 
обърнат към родителите си, 
ако се почувстват застраше-
ни или тормозени онлайн. 
Всяко десето би сигнализи-

рало първо на националната 
телефонна линия за деца 116 
111 на държавната агенция 
за закрила на детето. Толко-
ва не биха потърсили никъ-
де помощ и ще се опитат да 
се справят сами. на въпрос 
дали са изпадали в ситуация 
на дискомфорт в нета 75% 
отговарят, че не са. 14% са 
били жертви на кибертормоз, 
като 9% от тях споделят, че 
този вид тормоз продължава, 
въпреки че са сигнализирали 
компетентните институции.

Повече от половината 
деца, участвали в проучване-

то, са попадали в чат, в кой-
то се използва нецензурна 
реч, 493 са били свидетели 
на грубо поведение онлайн, 
230 деца споделят за обиди 
относно външния им вид.

над половината от учени-
ците играят в мрежа с хора, 
които не познават. Голяма 
част са получавали покани 
за приятелство от непознати, 
както и за срещи на живо, от-
правяни са им предложения 
за подаръци от непознати.

Почти 100% от децата сър-
фират през мобилен телефон. 
Всички са посочили, че след-

ват най-вече актуалните за 
тях инфлуенсъри и ютубъри.

според анализ на Черно-
морската академия за сигур-
ност, предоставен на дАЗд, 
между двете проучвания - в 
софия и във Варна, се отчита 
положителна тенденция и на-
растване с 4% на родителите, 
които се грижат за настройки-
те за поверителност на децата 
си. Отчита се и близо 4% по-
малко деца жертва на онлайн 
тормоз в сравнение с данните 
отпреди близо година.

Коментар на стр. 8

Обявиха грипна епи-
демия в Бургаска област, 
съобщиха вчера от Регио-
налния пандемичен щаб. 
Тя влиза в сила от 12 яну-
ари, четвъртък. учебният 
процес ще се извършва 
в електронна среда, като 
онлайн обучението ще 
бъде за периода 12-17 
януари.

Причината е изклю-
чително големият брой 
болни от остри респира-
торни заболявания. По-
следните регистрирани 
случаи на заболели уче-
ници за последните 7 дни 
са 426. най-много са бо-
ледуващите деца между 5 

и 14 години.
Преустановяват се 

плановите консултации 
на здрави бременни жени 
и кърмачета, както и на 
всички профилактични 
прегледи и имунизации. 
Преустановяват се и 
свижданията в болници-
те. Затяга се контролът по 
филтрирането на болните 
деца в детските градини, 
както и на персонала.

Бум на грип и ре-
спираторни вируси има 
в цялата страна. Много 
от детските отделения 
в областните градове са 
препълнени. Всичките 21 
легла в детското отделе-

ние в болницата в Гоце 
делчев са заети. По-голя-
мата част от капацитета 
на детското отделение в 
болницата в Бургас също 
е запълнен. 

В МБАЛ в Пазарджик 
вчера спряха приема на 
деца заради липса на сво-
бодни легла и болните се 
връщат. “При капацитет 
от 22 легла имаме наста-
нени 32 деца. Обикновено 
приемаме деца с дихател-
на недостатъчност и деца 
до 1 година, тъй като те 
са по-рискови. децата в 
по-леко състояние се на-
сочват към други здравни 
заведения, тъй като няма 
къде да ги настаним”, за-
яви началникът на Пър-
во детско отделение в 
пазарджишката болница 
д-р Елена Василева.  

Всички пенсии, върху които са на-
ложени запори по искане на държавен 
или частен съдебен изпълнител или 
публичен изпълнител към нАП, ще 
бъдат изплатени след 11 януари 2023 
г., съобщиха от нОИ. Оттам уточня-
ват, че това са близо 5500 пенсии.

срокът е съобразен с необходи-
мостта от технологично време за 
обработка на новите размери на уд-
ръжките от тези плащания след обна-
родваното в “държавен вестник” на 3 
януари решение на Мс, с което бе оп-
ределен нов размер на минималната 
работна заплата за страната за 2023 
г. - 780 лв.

след направените преизчисления 
преводите ще бъдат извършени в за-
висимост от начина на изплащане на 
всяка пенсия - с пенсионен запис, ако 

се изплаща чрез пощенска станция, 
или с допълнителен превод по лич-
ната платежна сметка на пенсионера, 
ако се изплаща чрез банка или друг 
доставчик на платежни услуги.

Размерите на удръжките от пенси-
ите, за които е допустимо налагането 
на запори, се определят в зависимост 
от размера на минималната работна 
заплата за страната. съгласно дейст-
ващата нормативна уредба прину-
дителното изпълнение може да бъде 
насочено само върху пенсии с месе-
чен размер над минималната работ-
на заплата. не се правят удръжки от 
пенсиите под този размер. Посочени-
те ограничения не се прилагат за уд-
ръжки от пенсиите в изпълнение на 
задължения за издръжка, припомнят 
от нОИ.

135 млн. лв. е сумата 
на поръчката за 6 хели-
коптера за медицинска 
помощ и спасителни 
дейности по въздуха. Тя 
включва пълно меди-
цинско оборудване, ин-
струменти за обслужва-
не, техника и техници, 
както и обучението на 
част от пилотите, обяс-
ни вчера Георги Гвоз-
дейков, директор на 
държавния медицински 
и въздухоплавателен 
оператор в тв интервю. 
Очаква се хеликоптери-
те да са в страната още 
тази година. 

В 98% от държавите 
в Европа такива проек-
ти се финансират от об-
ществото, посочи Гвоз-
дейков. Той уточни, че 
вероятно ще са нужни 

още два хеликоптера, 
за да се покрие изцяло 
територията на страна-
та. Предвижда се хели-
коптерът да стига до 
инцидент за около 20-
25 минути. Една мисия 
по спасяване по въз-
духа ще струва около 
20 000 лв. Около 5000 
лева е заплатата за па-
рамедик.

страната ще се раз-
дели на три зони - от 
Южната част на стара 
планина и северната 
част на стара плани-
на, за да може да се 
покрива периметър и 
да се стига навреме. 
Базите вероятно ще са 
около Пловдив, Ямбол, 
сливен, Варна, Шумен, 
Плевен, долна Митро-
полия.

Социалисти и членове на БАС почетоха паметта на невинните жертви на англо-американските 
бомбардировки над София на 10 януари 1944 година, когато загиват стотици мирни жители. Те поднесоха 
цветя пред Паметника на българските летци и парашутисти, загинали геройски във войните 1912-45 г.

Всяко четвърто дете е в
интернет над пет часа дневно
Половинатаотподрастващитевлизатвсоциалнимрежипонепопетпътинаден

5500 пенсии със запор  
ще се изплащат след 11 януари

Купуваме  
6 медицински 
хеликоптера  
за 135 млн. лева
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иван гешев ще пропусне днешно-

то заседание на правната комисия, на 
която ще бъдат обсъждани на първо 
четене законодателните промени в 
нПК и Закона за съдебната власт за 
разследване на главния прокурор и 
възможностите за неговото отстраня-

ване. Те са внесени от Министерския 
съвет и депутати от различни парла-

ментарни групи. 
Причината гешев да неглижира за-

седанието е, че по същото време е на 
посещение в Турция, където обсъжда 
борбата с нелегалната миграция. Заед-

но с него в делегацията участва и за-

веждащият отдел "Международен" при 
Върховната касационна прокуратура 
Цветомир Йосифов. В анкара гешев 
се срещна с министъра на вътрешните 
работи сюлейман сойлу и министъра 
на правосъдието бекир боздаг. акцент 

при срещите на българския главен про-

курор с турските официални лица е по-

ставен върху общите усилия по проти-

водействие на засиления миграционен 
натиск в региона и пресичане дейност-

та на трансграничните канали за този 
вид престъпност.

Законодателните промени и меха-

низмът, които депутатите ще обсъж-

дат, предвижда наказателен съдия от 
ВКс, от апелативен или окръжен съд, 
но с ранг на съдия от ВКс, да води 
разследване срещу главния прокурор 
или негов заместник, когато има необ-

ходимост от това.
разследващият ще бъде изваждан 

веднага от списъка на съдиите, пред-

варително одобрен от прокурорската 
колегия на Всс, ако е дал изричното 
си съгласие за това. Влизайки в тази 
функция, той ще бъде назначаван за 

прокурор във ВКП.
с одобрените от правителството 

промени се въвежда и вътрешен про-

курорски контрол на действията на 
разследващия главния прокурор. Кон-

тролът ще бъде извършван от друг 
наказателен съдия от върховния съд, 
който ще изпълнява длъжността за-

местник-главен прокурор и ще бъде 
избиран по същия ред, но само в слу-

чай, че срещу главния прокурор има 
повдигнато обвинение.

разследващите органи ще са раз-

следващи полицаи, определени със 
заповед на министъра на вътрешните 
работи, или разследващи митнически 
инспектори, определени със заповед 
на министъра на финансите.

делата ще са подсъдни като първа 
инстанция на софийския градски съд, 
а отказът от образуване на досъдебно 

производство ще подлежи на съдебен 
контрол на две инстанции.

със съпътстващи изменения на За-

кона за съдебната власт се предвижда 
намаляване от 17 на 13 гласа на мно-

зинството в Пленума на Всс, необхо-

димо за предсрочното освобождаване 
или временно отстраняване от длъж-

ност на главния прокурор, както и за 
неговия избор. Предвижда се такова 
мнозинство да е необходимо и за из-

бирането на председателите на най-ви-

сшите съдебни инстанции у нас, но там 
ще има и допълнителни изисквания.

В края на миналата година Вене-

цианската комисия одобри пакета от 
законодателни промени, свързан с 
отговорността на главния прокурор. 
според нея е необходимо разследва-

не, което да не включва само фигурата 
на главния прокурор.

“необходимо ни е зако-

нодателство, което да даде 
възможност на нашите по-

лицаи да налагат на момента 
санкция на чуждестранните 
шофьори-нарушители. нару-

шенията, които извършват в 
момента, ги приемам като 
обида за държавата”, заяви 
кметът на русе Пенчо Мил-

ков по време на дискусия 
по проблема. По думите му 
народното събрание може 
да приеме подобна законода-

телна промяна.
“сега е невъзможно поли-

цията да наложи санкция на 
чуждестранните шофьори. В 
момента правните норми са 
от едно друго общество от 
60-те и 70-те години”, ксоме-

нтира Милков.
По време на срещата ди-

ректорът на областната ди-

рекция на МВр в русе стар-

ши комисар николай ненков 
съобщи, че през миналата 
година русенската полиция 
е издала около 4200 елек-

тронни фиша за нарушения 
на чуждестранни шофьори, 
като от тях са платени само 

63. Той обясни, че при чуж-

дестранните шофьори има 
изискване образуваното про-

изводство да бъде преведе-

но на разбираем език. няма 
мярка за принуда водачът да 
бъде оставен на територията 
на българия, за да се изпълни 
наказанието.

депутатът от “бсП за 
българия” иван иванов, 
който е зам.-председател 
на парламентарната коми-

сия по вътрешна сигурност 
и обществен ред, обясни, че 
липсата на политическа воля 
е възпрепятствала досега 
приемането на изменение в 
Закона за движение по пъти-

щата. По думите му промяна 
е необходима. надявам се, 
че това ще намери подкрепа 
и в пленарна зала, тъй като е 
изключително необходимо, 
смята иванов.

Той обясни, че законо-

проектът е на МВр и е готов. 
“Предстои да се запознаем 
подробно с него. Това, кое-

то имаме като първоначални 
данни, е именно облекчаване 
на режима и да бъдат налага-

ни по-бързо санкции на чуж-

дестранни шофьори- нару-

шители”, каза иванов.

Гешев се измъкна от дебатите 
в правната комисия в парламента
Депутатитещерешаватднескакдабъдеразследваниотстраняванглавниятпрокурор

Кметът на Русе иска НС да приеме санкции и за чуждите водачи

има шанс за съста-

вяне на правителство 
с третия мандат, заяви 
вчера социологът Кънчо 
стойчев в радиоинтервю. 
"Процентът е минимален, 
но все пак съществува. 
Оставям съвсем леко от-

ворена врата за кабинет, 
тъй като не считам, че 
все пак живеем в напълно 
предопределен свят и че 

всичко е предварително 
решено", подчерта той. 

но все по-очевидно 
става, че без участието 
на първите две политиче-

ски сили, а това са гЕрб 
и ПП, без някакъв вид 
компромис стабилно уп-

равление не може да се 
постигне, смята Кънчев. 
според него всяка дру-

га конструкция би била 

твърде уязвима. 
"ако се стигне до 

мандат на дб, аз не бих 
се учудил в зала гЕрб да 
подкрепи такъв мандат. 
самият бойко борисов 
предложи съпредседа-

теля на коалицията за 
премиер. но политиката 
е позиционна война на 
думи. Много пъти по-

добни изказвания нямат 

нищо общо с реални на-

мерения, но пък това е 
единственият начин да се 
тества политическата об-

становка, политическия 
опонент или политиче-

ския приятел", коменти-

ра стойчев.
Той оприличава тре-

тия мандат като граната, 
на която й е махнат пред-

пазителят - който я вземе, 

тя ще избухне в неговите 
ръце. "българинът е мно-

го здраво стъпил на зе-

мята. Той не се лъже чак 
толкова лесно и не вярва 
чак толкова на думи. В 
крайна сметка българи-

нът гледа и действията, 
и делата. Проблемът с 
българския избирател е, 
че като че ли не си дава-

ме достатъчно сметка за 

собствените си интереси 
и че не гласуваме според 
реалните си житейски 
и жизнени интереси, а 
много често робуваме на 
някакви други фантасма-

гории, принадлежности 
или чисто и просто жи-

тейски зависимости, ко-

ито не винаги съвпадат 
с интереса на страната", 
категоричен е стойчев.

Има шанс за съставяне на правителство
КънчоСтойчев:
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Хора с увреждания излязоха на про-

тест пред Министерския съвет с насто-

яване правителството да включи в днев-

ния си ред още тази седмица наредбата 
за медицинската експертиза (нМЕ). Про-

тестиращите настояха за среща с преми-

ера гълъб донев и внесоха подписка в 
деловодството на Мс. Протест на хора с 
увреждания имаше във Велико Търново 
и в други градове в страната. 

Хората с увреждания искат да се га-

рантират по-кратки срокове за издаване 
на решение на ТЕлК, а придружаващи-

те заболявания също да се вземат пред-

вид към основното. Те настояват на-

родното събрание да гласува промените 
в Закона за хората с увреждания, които 
да им гарантират подкрепа, докато ча-

кат решението от ТЕлК.
От началото на 2023 г. хиляди хора 

с увреждания, чиито ТЕлК решения 
бяха удължени служебно до 31 декември 
2022 г., остават без пенсия, губят здрав-

ноосигурителни права, а докато върви 
преосвидетелстването, ще минат ня-

колко месеца. Един от инициаторите на 
акцията - Павлина григорова, коменти-

ра, че няма "политическо обяздване" на 
протеста. Тя обясни, че от лятото е взето 
решение да се върне старата експертиза 
отпреди 2018 г., в която се взимат под 
внимание комплексно всички заболява-

ния. В приложение 2 е дадена и матема-

тическа формула, която няма да позво-

лява орязването на проценти, коментира 
григорова, която е в инвалидна количка 
и има няколко заболявания, основното 
от които е кардиомиопатия.

антонио димитров от софия преду-

преди преди дни, че започва гладна стач-

ка. Той е с диабет и още няколко забо-

лявания. датата му за явяване на ТЕлК 
била 23 юни 2022 г. Освен документите, 
които предварително му искали, на ко-

мисията му поискали още изследвания и 
му заявили, че излизат в отпуск от 1 юли. 
направил изследванията, като за някои 
си платил, но докато излязат резултати-

те, "от ТЕлК върнали папката ми в кар-

тотеката и написали, че не съм се явил", 
разказва мъжът. на 9 януари т.г. подал 
нови документи за преосвидетелстване. 
От края на юни интеграционните му до-

бавки били спрени. димитров е катего-

ричен, че още хиляди хора с увреждания 
са в неговото положение.

до края на този месец или най-къс-

но в началото на следващия МЗ ще е 
готово с промените в наредбата, заяви 
служебният зам.-министър на здравео-

пазването д-р Тома Томов на брифинг 
пред министерството, където отидоха и 
протестиращите.

според действащата в момента на-

редба се признава само основното забо-

ляване. Освен това, ако ТЕлК решени-

ето е до 31 януари, например, пенсията 

на човека с увреждане се спира до из-

лизането на новото решение. В новата 
наредба е предвидено да бъдат включе-

ни всички придружаващи заболявания, 
което ще сумира процентите за тези, 
които се явяват на ТЕлК, а пенсиите 
не се спират. В момента друг сериозен 
проблем са децата, родени с уврежда-

ния - щом навършват 18 г., за да полу-

чат решение от ТЕлК, трябва да имат 
поне година трудов стаж, което в много 
случаи не е възможно, тъй като някои са 
с 99% инвалидност.

Заловиха бежанци, пре-

возващи нелегални мигранти 
в Карлово. Към 7 часа вчера 
сутринта патрул е спрял за 
проверка кола с пернишка ре-

гистрация. установено е, че 
водачът е сирийски гражда-

нин, с него пътувала и жена - 

мароканка.
двамата са със статут на 

временно пребиваващи в бъл-

гария и са настанени в бежан-

ския център във "Враждебна". 
с тях пътували четирима мла-

ди мъже без документи, опре-

делящи се като сирийци.

В понеделник пък бяха за-

държани 21 мигранти от аф-

ганистан на аМ "Тракия" край 
Пловдив. Мигрантите са зало-

вени в спрян бял бус на 153 км 
от автомагистралата в посока 
софия. Водачът на превозното 
средство е на 52 години и има 

31 криминални прояви.
Возилото е било спряно 

в 9,30 часа от служители на 
"специализирани полицей-

ски сили", каза говорителят 
на ОдМВр в Пловдив анелия 
Влаксинова. По-късно е ус-

тановено, че водачът има над 

30 криминалистични прояви и 
няма шофьорска книжка. Тес-

товете му за алкохол и нарко-

тици са отрицателни. работата 
по случая продължава от слу-

жители на полицейското уп-

равление в раковски, добави 
Влаксинова.

Заловиха бежанци, превозващи нелегални мигранти в Карлово

Хора с увреждания протестираха,
мнозина са без пенсии и помощи
ОтМЗобещаватдасаготовиспроменитевнаредбатадоначалотонафевруари

Полицията залови за 24 часа 18 
водачи, качили се зад волана след 
употреба на алкохол. седем от тях 
са шофирали след употреба на алко-

хол от 0,5 до 1,2 промила, 11 - с над 
1,2 на 1000, а двама, спрени за про-

верка, са отказали да бъдат тества-

ни, съобщиха вчера от пресцентъра 
на МВр.

Под въздействие на наркотични 
вещества или техни аналози са засе-

чени да шофират 11 души, а двама 
са отказали да бъдат тествани.

Проверени са 8597 моторни пре-

возни средства в рамките на разпо-

редената специализирана полицей-

ска операция за спазване на Закона 
за движението по пътищата. извър-

шен е контрол на 10 656 водачи и 
пътници. съставени са 2067 фиша и 

531 акта за установени администра-

тивни нарушения.
По метода "линеен контрол" са 

проверени 2232 моторни превозни 
средства и 2338 водачи и пътници. 
За установени нарушения са съста-

вени 515 фиша и 81 акта. установе-

ни са шестима водачи, седнали зад 
волана след употреба на алкохол от 
0,5 до 1,2 промила, и трима - с над 
1,2 промила. Един е шофирал след 
употреба на наркотични вещества 
или техни аналози.

МВр съобщи вчера, че са стана-

ли десет тежки катастрофи, при ко-

ито няма загинали, но има 12 ране-

ни. От началото на януари тежките 
катастрофи са 111, жертвите на пътя 
са осем, а ранените - 159, показват 
данните на полицията.

директорът на общинската аг болни-

ца "Шейново" в софия д-р румен Велев 
потвърди, че няма да подаде оставката 
си заради разменените бебета. От думи-

те му обаче стана ясно, че трима негови 
подчинени са наказани дисциплинарно. 
санкционирани са старшата акушерка на 
неонатологията, началникът на неонато-

логичното отделение и дежурният лекар, 
който е изписал бебетата.

д-р Велев подчерта, че наказанията 
са наложени още преди да излезе докла-

дът на медицинския надзор. По думите 
му констатациите в него не са изненада 
за болницата, защото голяма част от тях 
съвпада с това, което е показала вътреш-

ната проверка. Той уточни, че санкциите 
са предупреждение за уволнение, а стар-

шата акушерка е понижена в длъжност. 
директорът на "Шейново" обясни и какви 

промени ще бъдат въведени.
"направихме промени при изписването 

на бебетата, за да не се стига до подобни 
случаи. Освен акушерката, която дава бе-

бето, ще се разписва още един служител на 
болницата и така ще имаме двойна провер-

ка. Майката ще трябва да напише номера на 
гривната на бебето. Така ще имаме контрол 
и от страна на родителите", обясни Велев.

Той подчерта, че е готов да поеме от-

говорност винаги, но за момента не вижда 
причина да подава оставка. директорът на 
болница "Шейново" каза още, че не знае 
дали майките на двете бебета ще съдят бол-

ничното заведение.
По последна информация размяната 

няма да стане скоро, ще се чака решение 
на съда въпреки повторните днК тестове, 
които потвърждават, че бебетата не са при 
биологичните си родители. 

МВР залови за ден 
18 пияни водачи

Шефът на „Шейново” няма 
да подава оставка, наказва трима
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“обръщам се към хората в североза-

падна България да търсят икономическо 
решение, за да не се превърне тунелът 
под Петрохан в поредната стрoителна 
илюзия. Той може да бъде спасен чрез 
отдаването на строителството на конце-

сия”, заяви в монтана вчера регионал-

ният министър иван Шишков. според 
него това е много скъп проект, за който 
държавата няма да има възможност да 
отдели пари, и заради това е добре да 
се търси концесионер, за да бъде изгра-

дено съоръжението.  “изминаха много 
години, в които политиците говореха 
за тунел, но той така и не бе направен, 
проектът се превърна в поредния стро-

ителен мираж”, коментира министър 
Шишков. Той заяви, че лично е дошъл 
със своя екип в монтана, за да предло-

жи решението за концесия на местните 
хора, които ще бъдат най-облагодетел-

ствани, ако бъде изграден такъв скорос-

тен път и разстоянието софия-монтана 
се съкрати с около 80 километра.

“Знам, че това предложение е раз-

лично и дори революционно, но според 

мен това е единственото решение, за 
да има магистрала и тунел под Петро-

хан. досега имаше само говорене без 
резултат, а ние предлагаме икономиче-

ско решение, защото регионът не може 
повече да чака”, заяви министърът. Той 
съобщи, че от страна на държавата в 
момента се прави всичко възможно за 
по-бързо приключване на процедурите 
за оценка на въздействието върху окол-

ната среда и след като това стане, поли-

тиците трябва да вземат решение дали 
може изграждането на този път да бъде 
възложено на концесия. “може да из-

глежда революционно, но това е един-

ственият начин, като се има предвид, че 
20 милиарда лева ще бъдат дадени от 
аПи за магистрали. Затова държавата 
едва ли ще може да отдели и пари за 
тунела. ние ще подпомогнем завърша-

ването на оценката за въздействие на 
околната среда”, заяви Шишков.

на въпрос за цената на водата в раз-

личните региони и за монтана, където 
има две Вик-дружества и две много 
различни цени на водата, министър 

Шишков отговори, че цената на вода-

та ще расте постоянно, докато не бъде 
приет новият закон за Вик и не бъдат 
създадени Вик-асоциации с включване 
в тях на всички Вик-дружества в ре-

гионите. Той съобщи, че по проекта за 
закон на ръководеното от него минис-

терство има обструкции от страна на 
националното сдружение на общините 

и до месец министерството ще реши ка-

къв закон да предложи на парламента. 
министър Шишков заяви, че не се ан-

гажира с прогноза дали този закон ще 
бъде приет скоро, дали изобщо ще бъде 
приет и от кой парламент ще бъде об-

съждан.

коментар стр. 8

столичното летище 
е обслужило 6003 653 
пътници през 2022 г., ко-

ето е значително повече 
спрямо миналата година, 
но и с над 1 млн. пътници 
по-малко в сравнение с 
предпандемичната 2019 
г. Пътувалите по между-

народни редовни линии 
през 2022 г. са били 5 
461 290, което е със 17% 
по-малко в сравнение с 
2019 г. до морските ни 
градове са летели 232 
260, което е спад с 18%. 
Чартърните пътници за 
периода бележат ръст от 

над 15% и са общо 250 
521. Топ дестинациите 
за изминалата година са 
Лондон, закъдето за пъ-

тували над 400 000 души, 
Франкфурт с над 140 000 
пасажери и Виена с при-

близително същия брой 
пътници. самолетодви-

женията през 2022 г. са с 
12% по-малко в сравне-

нение от преди коВид 
или общо 53 722. спад от 
над 14% се наблюдава и 
при обслужените карго и 
поща, които за изминала-

та година са 20 529 т.
“Европа очаква въз-

становяване на пътниче-

ския трафик на нивата от 
преди пандемията едва 
през 2025 г. Вярваме, 
че в софия можем да се 
справим по-добре, като 
вече имаме гарантира-

ни 1 млн. нови седалки 
за 2023 г. благодарение 
на активната работа с 
авиокомпаниите. Пред-

стои ни важна година 
и за реконструкции и 
подобрения в името на 
по-доброто пътническо 
преживяване”, казва ди-

ректорът на летището 
Хесус кабайеро.

Производството 
на електроенергия 
в България се е по-

нижило с 12,57% 
за периода 1 януа-

ри-8 януари 2023 г. 
спрямо 1 януари-8 
януари 2022 г., по-

казват данните на 
Електроенергийния 
системен оператор 
(Есо). За първите 
осем дни на година-

та е отчетено произ-

водство на електро-

енергия в обем на 1 

064 043 мегаватча-

са, докато за първи-

те 8 дни на 2022 г. 
то е било 1 217 023 
мегаватчаса.

През първите 
8 дни на годината 
потреблението на 
електроенергия в 
страната е намаля-

ло с 0,88%. За този 
период са изразхо-

дени 891 386 мега-

ватчаса ток, докато 
за същия период 
на изминалата го-

дина - 899 341 ме-

гаватчаса, показва 
още статистиката 
на Есо.

данните со-

чат, че за периода 
1 януари-8 януа-

ри 2023 г. спря-

мо 1 януари 2022 
г.-8 януари 2022 
г. салдото (износ-
внос) е намаляло с 
45,65%.

участието на 
базовите централи 
в първите 8 дни на 

новата година също 
намалява - с 9,06 
на сто. от базови 
централи от 1 до 8 
януари тази годи-

на са произведени 
172 657 мегаватча-

са електроенергия, 
докато за същия 
период на измина-

лата година от тях 
са дошли 317 682 
мегаватчаса.

участието на 
ВЕи в преносната 
мрежа се е увели-

чило с 2,14% за 
периода 1 януа-

ри-8 януари 2023 г. 
спрямо същия пе-

риод на 2022 г. 

руската компаиня “Лу-

койл” е сключила спора-

зумение за продажба на 
нефтопреработвателния 
си завод в италия ISAB 
на “джи о ай Енерджи” 
(G.O.I. Energy), която има 
партньорство с търговеца 
“Трафигура” (Trafigura), 
съобщи сегашният собстве-

ник на рафинерията. очак-

ва се сделката да бъде при-

ключена до края на март.
“Лукойл” съобщава, че 

“Литаско” (Litasco S.A.), 
100% дъщерно дружество 
на групата “Лукойл”, и 
“джи о ай Енерджи” са 
постигнали споразумение 
за продажба на ISAB S.r.L. 
собствеността на ISAB 
включва голям нефтохи-

мически комплакс, в който 

влиза рафинерия, съоръже-

ние за газификация и елек-

тростанция.
рафинерията в сицилия 

покрива над 20% от потреб-

лението на автомобилни 
горива в италия, преработ-

вайки руски суров петрол 
“уралс”. Властите в италия 
се опасяваха от закриване 
на предприятието заради 
влизането в сила на ембар-

гото на Ес срещу вноса на 
руски петрол.

междувременно стана 
известно, че “Лукойл” об-

мисля и продажба на бизне-

са си в румъния и молдова 
заради санкциите, наложе-

ни от Ес върху търговията 
с руски петрол. обсъжда се 
продажбата на вериги бен-

зиностанции, на рафинерия-

та в Плоещ, на вятърен парк 
и петролни депа в двете 
страни, съобщават чуждес-

транни медии. решението 
идва на фона на санкциите, 
наложени от Ес на руски 
петролни компании, влезли 
в сила на 5 декември 2022 
г., които засягат и дейност-

та на “Лукойл”. България 
единствена в Ес получи 
дерогация от ембаргото за 
руски петрол, доставян по 
море, което е изцяло в пол-

за на “Лукойл”.

България остава сред страните 
с най-висока инфлация в сравнение 
със средната за Европейския съюз. 
2022 година вероятно ще приключи 
с инфлация малко под 20%, двуциф-

рени стойности се очакват и за на-

стоящата година. само хранителни-

те стоки са поскъпнали с повече от 
50%, показват данни на държавната 
комисия по стоковите борси и тър-

жищата. При това положение може 
да се обясни притеснението на хора-

та за това, което предстои, казва фи-

нансистът десислава николова пред 
Бнр. освен че високата инфлация 
няма да остане в предходната годи-

на, най-вероятно е страната ни да из-

падне и в рецесия, смята николова и 
отбелязва, че въпросът е не дали, а 
колко дълбоко и продължително ще 
ни засегне този процес. и още един 

риск за задълбочаването на инфла-

ционните процеси пред България 
- политическата нестабилност и спи-

ралата от избори, в която се оказа 
страната.

данни на националната статис-

тика показват, че през изтеклата го-

дина доходите ни са изостанали със 
7-8 процента от ръста на инфлация-

та. Пълна компенсация на поскъпва-

нето на живота не е постигната нито 
в частния, нито в бюджетния сектор. 
нещо повече, в немалко сфери до-

ходите не са актуализирани въобще. 
а данните на БнБ показват друго. 
Задълженията на домакинствата под 
формата на кредити в края на ноем-

ври стигат 33 млрд. лева след огро-

мния ръст на заемите за покупка на 
имоти през миналата година. ръстът 
е с повече от 16% за една година. 

РегионалниятминистъР:

Тунелът под Петрохан  
може да остане мираж

В България има риск от 
задълбочаване на инфлацията 

Спад в производството  
и потреблението на ток

Трафикът на летище София още 
е под нивата преди пандемията

снимкаБта

единственотоспасениезапроектабилаконцесията

„Лукойл” продаде италианската  
си рафинерия
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информация за въвеждане на евро-

то ще бъде качена на специално създа-

дена интернет страница. Тя трябва да 
е готова до март. на нея гражданите и 
бизнесът ще се информират за всички 
аспекти от приемането на единната ев-

ропейска валута и ще получават обра-

тна връзка. Това посочва министърът на 
финансите росица Велкова в отговор на 
депутатски въпрос относно кампанията 
по въвеждане на еврото у нас. интернет 

страницата ще има версия за мобилни 
устройства. от октомври миналата го-

дина са започнали съвместните дейст-

вия между министерството на финан-

сите и "информационно обслужване" и 
вече са уточнени параметрите на сайта.

на него ще бъдат качени документи-

те, регламентиращи въвеждането на ев-

рото - като националния план и закона 
за въвеждането му, ще бъдат описани и 
ползите от приемането му и начините 

на обмяна на валутата, както и проме-

ните за гражданите и бизнеса. Българи-

те ще могат да видят и външния вид на 
евробанкнотите и монетите и защитата 
им, както и добрите практики от други-

те страни.
от мФ уточняват, че са запазили 10 

домейна, изписани на латиница и ки-

рилица, с цел да осигурят разпознавае-

мост на страницата за еврото и да няма 
злоупотреби с нея.

В началото на март ще 
бъде пусната и онлайн услуга 
за достъп до попълнената от 
наП декларация за доходите, 
която се подава с Пик или 
електронен подпис през Пор-

тала за електронни услуги на 
наП. Това съобщиха от аген-

цията за приходите. В нея ав-

томатично ще бъдат вписани 
данни за получени през мина-

лата година доходи от трудови 

правоотношения, граждански 
договори и хонорари, доходи 
от наем за имоти, чиито нае-

матели са юридически лица и 
други. Тази опция ще е актив-

на през март, защото данъчни-

те първо трябва да получат и 
въведат данните, които ще им 
подадат работодателите и дру-

гите платци на доходи.
срокът за ползване на 5% 

отстъпка за ранно онлайн де-

клариране и плащане е 31 март. 
крайният срок за обявяване на 
доходите и плащане на дъл-

жимия данък върху общата 
годишна данъчна основа тази 
година е 2 май, който е първият 
работен ден след почивния 30 
април, посочват от наП.

самата бланк на данъчната 
декларация вече е публику-

вана на сайта на приходната 
агенция. както вече стана из-

вестно, от вчера тръгна данъч-

ната кампания.
Търговци, еднолични тър-

говци и земеделски стопани, 
избрали да бъдат облагани 
като физически лица, ще по-

дават декларациите си от 1 
март до 30 юни. Това е същи-

ят срок, в който и фирмите 
трябва да декларират корпо-

ративен данък, данък върху 
разходите, данък върху при-

ходите на бюджетните пред-

приятия, както и данък върху 
дейността от опериране на 
кораби. срокът за плащане на 
тези данъци е 30 юни.

През ноември 2022 г. промишленото производство се повиши 
за пръв път след два месеца на спад, като в същото време стро-

ителството се увеличи за трети пореден месец, а търговията на 
дребно - за пети пореден месец, показват данните на национал-

ния статистически институт. Промишленото производство се по-

вишава през ноември с 0,7% спрямо предходния месец, когато се 
сви с 2,4%, като това представлява първо нарастване на промиш-

леността от август 2022 г. насам.
Производственото повишение през ноември се дължи най-вече 

на ръст с 33,6% при производството и разпределението на електри-

ческа и топлоенергия и газ, докато добивната промишленост се свива 
с 0,1%, а преработващата промишленост бележи спад с 1,9 на сто.

индексът на нси за продукцията в сектор "строителство" 
през ноември се повишава с 0,4% спрямо октомври, когато нарас-

на с 1%. Продукцията от гражданското и инженерно строителство 
нараства през ноември с 0,9%, докато продукцията от сградното 
строителство остава на нивото от предходния месец. на годишна 
база строителната продукция през ноември се повишава с 1,6% 
след растеж с 1,8% през октомври. сградното строителство на-

раства на годишна база с 0,5%, а гражданското и инженерното 
строителство - с 3 на сто.

През ноември 2022 г. нси отчита нарастване на търговията на 
дребно с цели 2,2% спрямо октомври, когато се повиши с 0,3%, 
като това представлява увеличение за пети пореден месец. на 
годишна база растежът при търговията на дребно нараства през 
ноември за четвърти пореден месец, повишавайки се с 4,7% след 
растеж с 0,6% през октомври.

сред големите градове на 
страната най-много са поскъп-

нали жилищата старо стро-

ителство в софия - с 21,7% 
за година, показват данни на 
нси. При новото строител-

ство най-голямото покачване 
на цените е регистрирано в 
русе - с 18,8%. софия се из-

качва на първо място сред 
големите градове в страната с 
над 120 хил. жители в класа-

цията за най-бързо общо пос-

къпване на жилищата, след 
като две поредни тримесечия 
първото място беше за русе. 
През третото тримесечие на 
миналата година цените на 
апартаментите и къщите в 
столицата са с 18,6% по-ви-

соки спрямо същия период 
на предходната година. Пос-

къпването на новото строи-

телство в софия е с 14,4% за 
година, като в този сегмент от 
пазара само в русе повишени-

ето на цените е по-голямо.
на второ място по общо 

поскъпване на къщите и апар-

таментите е русе с ръст от 

12,9% за година. Второто мяс-

то се дължи основно на голя-

мото повишаване на цените 
на новото строителство. но 
и поскъпването на жилищата 
в стари сгради също е значи-

телно - с 11,6%. русе е градът 

с най-голямо повишение на 
цените на новото строител-

ство и най-малко поскъпване 
на старите жилища. 

на трето място след софия 
и русе по общо покачване на 
цените на жилищата е Варна 

с 12,8% за година, показват 
данните на нси. В морската 
столица цените на съществу-

ващите апартаменти и къщи 
са нараснали с 18,6% за годи-

на, а поскъпването на новото 
строителство е с 2,9%. Тези 

данни на нси не включват 
продажбите в курортни ком-

плекси. на четвърто място 
по поскъпване на имотите за 
година е Бургас с общ ръст 
на цените с 12,3%. Цените на 
новите апартаменти и къщи 
в града са нараснали с 3,3%, 
а на съществуващите жили-

ща - с 16,5%. Петото място 
в класацията е за Пловдив. 
имотите в града под тепе-

тата са поскъпнали с 12,1% 
за година. При новото стро-

ителство ръстът на цените в 
града е с 11,5% за година, а 
при съществуващите жилища 
поскъпването е с 12,6%. 

на шеста позиция е стара 
Загора с повишение на цените 
на къщите и апартаментите с 
11,1% за година. При новите 
жилища ръстът на цените в 
града е с 5,7%, а при старото 
строителство поскъпването 
е с 13,5% за година. общо 
за страната жилищните имо-

ти са поскъпнали с 15,6% за 
година, показват данните на 
нси.

Старите жилища в София 
поскъпват най-много
Заеднагодинаценитеимсасеувеличилисблизо22%

До 2-3 месеца тръгва сайт за приемане на еврото

Производството, 
строителството и 
търговията нарастват

НАП пуска попълнените 
декларации през март
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Немски полицаи и екоактивисти влязоха в сблъсък. Вече почти седмица продължава протестът 
в селището Люцерат, което властите искат да разрушат, за да разширят стоманодобивна мина. 
Демонстрантите държаха плакат, на който пишеше: “1,5 градуса по Целзий означава: Люцерат остава”

Къщи в американския щат Калифор-
ния останаха под водата, след като 
река Сан Лоренсо преля. От няколко 
дни силните валежи не спират. Ева-
куирани са над 32 000 човека. Няма 
информация за пострадали българи 

най-малко 17 души загинаха от огнестрелни рани, а 35 са 
ранени при сблъсъци по време на поредния ден на протести 
в Перу, предадоха агенциите. демонстрантите, настояващи 
за оставката на президентката дина Болуарте, се опитали да 
щурмуват летище в югоизточния град Хулиака. От кабинета 
на държавния глава съобщиха, че най-малко 2000 души са 
нападнали полицията при щурма на аерогарата.

районът Пуно, граничещ с Боливия, е епицентър на про-
тестите в страната, обхваната от безсрочна стачка от 4 яну-
ари.

демонстрациите започнаха след отстраняването от стра-
на на парламента и ареста на бившия президент, социалиста 
Педро Кастийо на 7 декември. Опитът му да разпусне зако-
нодателния орган бе окачествен от депутатите като “държа-
вен преврат”.

Председателката на ЕК урсула фон дер Лайен заяви, че сигурнос-
тта на Европа e изправена пред предизвикателства и е “под заплаха”, 
като подчерта, че русия представлява “най-непосредствената” запла-
ха за стария континент. на второ място тя предупреди за предполага-
емите опити на Китай “да прекрои международния ред в своя полза” 
и настоя, че ЕС и натО трябва да реагират на подобни действия.

Фон дер Лайен също така настоя ЕС да продължи да санкциони-
ра страни, които подкрепят военно русия, като иран и Беларус. “ние 
ще продължим да оказваме натиск върху Кремъл толкова дълго, кол-
кото е необходимо с режим на жестоки санкции, ние ще разширим 
тези санкции към онези, които военно подкрепят войната на русия, 
като Беларус или иран”, заяви тя. 

Сигурността на Европа 
е под заплаха

Най-малко 17 загинали 
при сблъсъци в Перу

Първият опит на велико-
британия да изстреля собст-
вена ракета в орбита завърши 
с провал след “аномалия” по 
време на полета, предадоха 
местните медии. това беше 
първи опит за Западна Европа.

След като излетя от Кор-
нуол, самолетът “Боинг 747”, 
наречен “Козмик Гърл”, на 
компанията “върджин Ор-
бит”, носещ ракетата, пре-
летя 10,7 км над атлантиче-

ския океан, където изстреля 
ракетата с 9 малки сателита 
към космоса. те се намира-
ха в монтираната под ляво-
то крило 21-метрова ракета 
LaucherOne. и бяха предназ-
начени да изпълняват раз-
лични задачи като морски 
изследвания, откриване на 
извършители на незаконен 
риболов и пиратство, на-
блюдаване на климатичните 
промени, както и за целите 

на националната сигурност.  
Организаторите на изстрел-
ването от мисията “Старт Ми 
Ъп” съобщиха, че ракетата не 
е успяла да достигне орбита. 

в поредица от съобщения 
в тиутър “върджин Орбит” 
посочи: “изглежда е имало 
аномалия, която не е позво-
лила на ракетата да стигне 
орбита. Оценяваме цялата 
информация. Когато научим 
повече... ще я споделим”.

докато инженерите се оп-
итват да установят какво се е 
объркало, самолетът се върна 
в Корнуол безопасно. Маши-
ната е наречена “Козмик гърл” 
на името на хита на група “ро-
линг стоунс” от 1981 г. 

Събитието можеше да 
бъде наблюдавано на живо 
онлайн. ръководителят на ми-
сията дан Харт беше убеден, 
че подготовката е успешна и 
екипът има пълна готовност. 

Фалстарт за британската 
орбитална ракета
катовероятнапричинасепосочва„аномалия”

Вятър затвори  
пристанища в Румъния

Румънските пристанища Кон-
станца Север, Констанца Юг и Ми-
дия са затворени за морски и речен 
транспорт заради силен вятър. В 
много окръзи на страната, включи-
телно в столицата Букурещ, тра-
фикът е затруднен от силен дъжд. 

Земетресение от 4,1 по  
Рихтер край остров Крит

Слабо земетресение с магнитуд 
4,1 по Рихтер бе регистрирано в море-
то край гръцкия остров Крит, съобщи 
“Катимерини”. В същия район 16 часа 
по-рано беше регистриран друг трус 
с магнитуд 4,2. Няма информация за 
щети от земетресението.

Нов британски закон  
ограничава стачките

Британското правителство вне-
се законопроект, изискващ ключови 
обществени служби да поддържат 
минимални нива на безопасно функ-
циониране по време на стачни дейст-
вия на работниците. Конгресът на 
профсъюзите определи текста като 
недемократичен и неприложим и 
призова да бъде отхвърлен.

Рим отрече Болсонаро  
да е искал италианско  
гражданство

Италианският външен минис-
тър Антонио Таяни заяви, че не вяр-
ва, че бившият бразилски президент 
Жаир Болсонаро може да получи 
италианско гражданство, а той не 
е и искал такова. Слуховете тръг-
наха от бразилски медии.

Белгия удължава живота на 
два атомни реактора с 10 г.

Белгия е постигнала споразуме-
ние с френската енергийна компания 
“Анжи” за удължаване на живота 
на два свои атомни реактора с 10 
години, съобщи премиерът Алексан-
дер де Кро. “Това е жизненоважно 
за гарантиране на енергийната ни 
сигурност”, заяви той на прескон-
ференция.

Над 3 млн. дървета  
са засадени в Египет  
за шест месеца

Над 3 милиона дървета са заса-
дени в Египет през първата поло-
вина на 2022/2023 г. в рамките на 
президентската инициатива “100 
милиона дървета”, обяви зам.-ми-
нистърът на местното развитие 
Халед Касем. Те се засаждат по-
край основни пътища и магистрали 
в цялата страна. В продължение на 
шест години ще бъдат засаждани 
по 15 милиона дървета годишно.

ФондерЛайен:
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Димитър  
Денков

В кълбото от кризи вниманието към непосред-
ствени проблеми и начини за решаването им вър-
ви с илюзията, че ще се върне “нормалността”, 
кичена с картинки от социални мрежи, реклами 
и пътешествия до райски кътчета, достъпни за 
златния милиард, към който с гордото членство 
в ЕС, НАТО и прогресивната международна общ-
ност принадлежат все по-малкото милиони бъл-
гарски граждани. Така запеклата се политическа 
криза се бори с декларации за бързо справяне с 
проблеми, опиращи обикновено до олицетворя-
ващи ги лица, досадно натрапвани за възможни 
причинители и спасители. Често причинителите 
и спасителите се сливат дотам, че стават все 
по-безинтересни за хората. 

Днес избуява политическо късогледство, пред-
ставяно за норма: важно е да се оправим тук и 
сега, бъдещето е далече, дойде ли, ще му мислим. 
Историческа ирония е, че тоя пожарникарски 
стил укрепна с поредица мандати на Бойко Бори-
сов, кандидат на науките с труда “Психофизи-
ческа подготовка на оперативния състав на про-
тивопожарна охрана за действие в екстремална 
ситуация на пожар”. Дори негови идейни и мо-
рални съдници следват тая тактика за справяне 
с кризи, пропускайки две съдбовни: демографска-
та и съсипването на земеделието. Свидетелство 
за това е злополучната проекто-декларация на 
“Продължаваме промяната”, която и при оправ-
данието, че се отбива номер, занемарява прости-
те семейни и някак селски теми. Тук им приглася 
не само градската десница.  

Пропускът не е случаен за витаещи в офисни 
среди, идейни и телесни привърженици на едно-
полови бракове, вегани и активисти на граждан-
ски сдружения за градско земеделие, балконско 
биоразнообразие и домашни любимци. Не е и слу-
чаен, тъй като допирът до тях не обещава по-
литическо дълголетие в кратки мандати. С тях 
се не се справиха ергенските данъци, указите за 
насърчаване на раждаемостта от 1968 и 1984 г., 
програмите за създаване на Аграрно-промишлени 
комплекси, кампанията Странджа-Сакар, брига-
дите от войници, студенти, ученици и служещи 
в помощ на селското стопанство, че даже и хи-
троумното връщане на земята в реални граници 
с виденията за копаещи многото дядови ниви все 
по-малко внуци. 

Решаването на тези кризи няма да е лесно. Не 
по-малко ясно е, че трудно ще се стигне дори до 
разговор за различни данъчни политики, осигуря-
ване на средства за образование, здравеопазване 
и стимули според местоживеене, месторабота, 
семейно състояние, родителство и попечител-
ство, естествени за страни с по-добри демо-
графски и селскостопански показатели. Но най-
ясно е, че без усилия по тях България е обречена 
на изчезване с упойките на индивидуалното доб-
руване и слепотата за обезлюдяването на селата 
и малките градове, съсипващото иначе милата 
природа монокултурно земеделие, ликвидиране на 
животновъдството в полза на стесняващ се кръг 
получатели на митичните европейски субсидии. 
Симптомите за това вече са хронични болести, 
за което свидетелства и политическата слепота 
спрямо тях, и страхът, че при решаването им ще 
се засегнат интереси и на радетелите за плоски 
данъци, и на новите ни вечни съюзници. Техните 
водачи все пак държат на вечните си интереси, 
сред които България е средство за запазване на 
господството с продължаващо изпомпване на 
наш човешки потенциал към тях и напомпване 
на търговските вериги с тяхна селскостопанска 
продукция за все по-малко оставащите у нас.

В кълбото от кризи

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Децатаседавят
от стр. 1

Горчивата истина е, 
че държавните органи, 
обществото като цяло и 
родителите са напълно 
безпомощни да извадят 
децата от тресавището. 
нито знаят какво да пра-

вят, нито показват, че е 
в силите им да се спра-

вят. Всякакви действия 
за превенция са вече за-

къснели, защото, докато 
направят крачка напред, 

интернет светът е вече 
ги е изпреварил с пет-
шест крачки. 

Остава възможността 
всички да признаят, че 
това е новата действи-

телност и тя е влязла ши-

роко в домовете, в учи-

лищата, на площадките. 
да осъзнаят, че ако на-

стоящето не може да се 
промени, то поне трябва 
да се направи опит бъде-

щето да се насочи в дру-

га посока за децата. да 

се приеме, че на другата, 
онлайн действителност-

та не бива да се обявява 
предварително загубе-

на война, а да се търсят 
форми на приятелство. 

Затова трябва да се 
открият начините как 
да  използваме положи-

телните страни на ин-

тернет реалността, за да 
постигнем по-полезни 
цели, да изкопчим цен-

ните неща от нея. не със 
забрани, а с  позитивни 

примери ще можем да 
откъснем децата от съ-

сипващото влияние на 
инфлуенсъри, ютюбъри 
и други модни създания, 
да ги опазим от крими-

нални елементи, които 
лесно могат да влязат в 
дома ни, макар и през 
компютърния екран. 
ако не се предприеме 
цялостна нова стратегия 
и не се приложи, скоро 
няма да остане никой за 
спасяване. 

Самообещания

За прохода Петрохан 
се заговаря обикновено 
през зимата, когато една 
от основните връзки меж-

ду двете части на България 
става жертва на лошото 
време. Затова и темата за 
тунел под Петрохан про-

дължава да бъде доста ак-

туална. явно и тази зима, 
доколкото я има, няма 
да направи изключение 
от това правило. Вчера в 
Монтана служебният ре-

гионален министър иван 
Шишков призна, че дъл-

гоочакваното стратегиче-

ско съоръжение може да 
се превърне в поредната 

строителна илюзия у нас. 
В най-новата история 

на България плановете за 
пробив на стара планина 
са рестартирани някол-

ко пъти. Паметливите си 
спомнят, че първата идея 
за изграждането на тунел 
под прохода Петрохан да-

тира още от 1916 година. 
Проект има и по времето 
на социализма от 60-те 
години на миналия век. 
През 1991 г. “Транспро-

ект” беше разработил ня-

колко варианта. През ок-

томври 2003 г. покойният 
вече регионален минис-

тър Валентин Церовски 
дори обяви, че тунелът 
под Петрохан ще е готов 
до 2007 година. През 2012 
г. също имаше процедури 
за предпроектни проучва-

ния за тунел под Петро-

хан. 
През 2008 г. Минис-

терството на транспорта 
бе обявило открита про-

цедура за предпроектно 
проучване на пътя софия-
Гинци-Петрохан-Монта-

на като експресен, с въз-

можност за изграждане 
на тунел под прохода. Тя 
обаче бе прекратена.

и така повече от век 
само приказки, обещания 
и добри намерения. а съ-

оръжението е повече от 
необходимо. статисти-

ката на Пътната агенция 
сочи, че за денонощие 
през прохода минават до 
около 20 хил. автомобила. 
Тунелът би направил тра-

фика и по-бърз, и много 
по-безопасен. 

Евентуален тунел 
намалява разстоянието 
между софия и Монтана 
с над 60 километра. За-

това е логичен въпросът 
защо изграждането му 
се бави. Едно от обяс-

ненията е, че проектът 
е сложен и скъп. според 
експерти няма друг вид 
обект, който трябва да 
бъде толкова много из-

менян по време на само-

то строителство. Цялата 
технология трябва да се 
базира върху геолож-

ките проучвания, които 
също се променят. Освен 

това дължината на туне-

ла би трябвало да бъде 
най-малко седем кило-

метра, което е два бъти 
повече от дължината на 
тунела “Железница” на 
магистрала “струма”. 
Прогнозната стойност 
на необходимите инвес-

тиции е около 200 мили-

она евро.
сегашният региона-

лен министър вижда като 
единствено спасение за 
проекта отдаването му 
на концесия. стига оба-

че концесионерът да не 
е като “автомагистрали” 
Еад, благодарение на 
който магистрала “Хе-

мус” се е запътила към 
небитието, а тунелът под 
Петрохан да остане само 
на обещания и през след-

ващите сто години.
да се чуди човек как 

току-що падналите от 
власт не можаха да си на-

мерят някоя друга фирма 
като “автомагистрали”. 
За десет години те доказа-

ха, че са факири на подоб-

ни врътки.

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

АНАТолИйСТАНКУлов
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след връщането на нере-
лизирания втори мандат бъл-
гарската политическа класа 
изпадна в амок. Посланията, 
с които заляха медиите в по-
следните 24 часа, са взаимно 
изключващи се. Партийните 
"главатари", по определение-
то на акад. денков, заеха по-
зиции, сякаш им предстоят 
не политически действия по 
намирането на компромис, а 
гладиаторска битка, в която 
противникът публично трябва 
да бъде разкъсан под възтор-
жените крясъци на озверялата 
публика, която неистово сочи 
палец надолу.

Първо, президентът радев, 
който беше критикуван, че не 
създава условия партиите да 
намерят път за компромис в 
името на държавата, покани 
на закрита среща "Промяната" 
с тази цел. Поиска да разбере 
какво мислят те за предложе-
нието на Христо иванов ГЕрБ 
и ПП да се договорят за нов 
кабинет. Това бе натрапчиво 
обяснено пред медиите, но 
изкристализира завера - радев 
пробва да сгоди "изчегъртани" 
и "изчегъртващи", "мафия" и 
"борците с мафията". В този 
миг, не знам дали се осмисли, 
но президентът захвърли на 
бунището ореола на прочутия 
му юмрук, издигнат с призива: 
"Мафията, вън!", който в след-
ващите две години обърна с 
хастара навън българската по-
литика.

„Договорка”  
е мръсна дума

После, след срещата при 
президента неуспелият кан-
дидат за премиер на ПП акад. 
Николай денков обяви на пло-
щада, че "договорка" е мръсна 
дума, която в тяхната партия 
не се ползва, понеже те, от 
ПП, въвеждат "нови правила" 
в живота, в които няма дого-
ворка, но пък има нарушение 
на конституцията и газене на 
законите като градинска леха.

"дали ще седнат главата-
рите на масата или ще започ-
нем да обсъждаме политиките 
и след това кой да ги изпълни, 
това зависи от мандатоноси-
теля", обяви денков с тон, 
абсолютно противоречащ на 
манталитета както на човек на 
науката, така и на политик от 
висок ранг, какъвто академич-

ната му титла изисква.
от думите му стана ясно, 

че подходите на БсП, "Българ-
ски възход" и "демократична 
България" са напълно различ-
ни (нищо, че две от партиите 
бяха коалиционни партньори 
до вчера), а личното му тъл-
куване показвало, че "голяма 
част от партиите в парламента 
не са готови да водят диску-
сии за това “кое е полезно за 
България" - разбира се, според 
възгледите на ПП.

Христо Иванов  
се обърка - 

ПП и ГЕрБ да се разберат, ама 
те не искат.

кашата бе забъркана от 
посочения в неделя от Бори-
сов като бъдещ "министър-
председател" Христо иванов, 

който отправи призив за общи 
действия между ПП и ГЕрБ с 
оглед на съставяне на прави-
телство. (Борисов го хързулна, 
ама иванов не го разбра). В 
бленуването си да се види като 
мандатоносител съпредседа-
телят на дБ даде да се разбе-
ре, че с "голяма отговорност" 
би акуширал на такова пра-
вителство, ако не му се месят 
кой да е министър и го оставят 
да проведе докрай съдебната 
реформа, разбирай - главата 
на Гешев да се затъркаля по 
стълбите на съдебната палата, 
и конституционна такава, коя-
то да изгони "руското влияние 
от Бълария".

Призивът му предизвика 
объркване и изненада както в 
"Продължаваме промяната", 
така и в самата коалиция "де-
мократична България".

от ПП го приеха като го-
рещ картоф, който не са гото-
ви да поемат, и затова побър-
заха да се оправдаят, че не са 
съгласували с дБ позиция за 
посредничество между тях и 
ГЕрБ: "оздачени сме от това 
предложение". Партията има 
изпълнителен съвет във втор-
ник, на който ще обсъди ситу-
ацията и едва тогава ще има 
официално становище."

Патньорите на дБ - дсБ ко-
ментираха, че допускат теоре-
тична възможност в случай, че 
третият мандат отиде при дБ 
- да предложат правителство 
на дБ и ПП, което обаче ГЕрБ 
само да подкрепи. оттам опре-
делиха като "научна фантасти-
ка" възможността партията на 
Борисов официално да участва 
в такова правителство... Значи, 
неофициално може. демек за-
дкулисно!  ама, нали се борим 
срещу задкулисието!?!

от русе веднага дойде ос-
вестяването. Председателят 
на парламентарната група на 
ГЕрБ десислава атанасова за-
яви, че "демократична Бълга-
рия" няма да получи от ГЕрБ 
подкрепа за кабинет, който би 
включил лица от "Продължа-
ваме промяната".

"Подкрепа даром не да-

ваме! и дБ да направят ясна 
оценка за всичко, което се 
случи при управлението на 
"Продължаваме Промяната" 
- да дадат оценка за всички 
корупционни скандали. Чак 
тогава можем да водим раз-
говори с тях", каза атанасова 
и занули щенията на Хрис-
то иванов за разбирателство 
между ПП и ГЕрБ.

от думите на атанасова се 
разбра още, че ГЕрБ няма да 
подкрепи и мандат на БсП и 
"Възраждане", а по отношение 
на дПс и "Български възход", 
с които имали "допирни точ-
ки", ръководството на ГЕрБ 
ще вземе решението си след 
като евентуално мандатът 
бъде връчен на една от двете 
партии.

от което стана ясно, че  
дори мисълта за коалиция 
между дПс, ГЕрБ, ПП е взрив, 
който минира пътя на парти-
ите една към друга. Е, как да 
стане тогава правителство!

„Промяната” - 
тотална щета 

Неуспешният втори ман-
дат показа, че "Продължаваме 
промяната" са в тотална и дъл-
бока изолация и никой не иска 

да подкрепи кабинет, в който 
министри могат да бъдат от-
ново кирил Петков и асен Ва-
силев. а сега да ги калесват за 
третия мандат, воглаве с гер-
бери - няма как да стане!

Признанието на президен-
та радев, че кирил и асен са 
една шарлатания, която тряб-
ва да надживеем, директно ги 
праща на политическото бу-
нище, камо ли някой отново 
да поиска да им даде власт в 
ръцете.

острото заклеймяване на 
ГЕрБ се обърна срещу хар-
вардците. На ПП лепна като 
гербова марка обвинението, 
че провалиха държавата само 
за седем месеца управление, 
както навремето на косто-
вото управление се лепна 
определението "корупция". 
Затова десислава атанасова 

си позволява с остър тон да 
им държи сметка. и Петков/
Василев тепърва ще научават 
какво значи това, още повече 
след разкритията за аферата 
"GemCorp", за националното 
предателство в енергетиката, 
за шуробаджанащината, за 
злоупотребата с власт и ко-
рупцията. Защото щетите от 
погрома, който "братството 
на почтените" извърши вър-
ху българската държавност, 
дълго време ще тегнат върху 
нейното бъдещо развитие и 
няма как другите политици да 
не отчитат това. Тепърва има 
да си отговаряме на въпросите 
кой, защо и как допусна този 
позор в българската политика, 
а не  да му отваряме нови пис-
ти да се вихри във властта.

Ошашавен Христо 
Иванов 

отказва да скове нов Ноев ков-
чег, но иска да се качи на "Ти-
таник". 

Малко след като атанасова 
размаха пръст на ПП, се поя-
ви пост на Христо иванов във 
фейсбук, който хвърли парти-
ите в предбиблейското прос-
транство. 

"Не предлагам нов Ноев 

ковчег! коалиция ГЕрБ, дПс, 
БсП и БВ ще е война с бъ-
дещето на България", отсече 
комунистическият наследник 
Бойкикев с комсомолския 
плам на носител на бъдещето 
на България.

и обясни, че "формулата 
"Вежди рашидов" не съдържа 
в себе си никаква гаранция, 
че страната ще върви напред. 
Тя ще бъде задълбочаване на 
блатото". само че формулата 
"Вежди" спаси 48-ото Народ-
но събрание, иначе всички 
щяха да се удавят в блатото 
на собствената си омраза и не-
поносимост. а друга гаранция 
никой не даде.

"демократът" иванов ни 
осветли още, че "компромиси 
могат да се правят по отноше-
ние на емоции и лични венде-
ти, но компромиси не могат да 
се правят по същество" - как-
вото и да значи това. Защото 
малко по-надолу в поста му 
четем: "участваме с пълното 
съзнание, че сега е най-добри-
ят момент да се опитаме да по-
стигнем някаква договорка за 
мини преход".

Значи, хем не може ком-
промиси, хем може договор-
ки с "пълно съзнание", което 
всъщност означава компроми-
си "с пълно съзнание". отдав-
на се знае, че на Христо ива-
нов не винаги се разбира какво 
точно иска да каже, защото в 
главата му е тотална каша от 
объркани понятия и стаено 
недоволство от нереализира-
ни действия по отношение на 
главния прокурор.

"истината е, че в послед-
но време всички политици са 
заобиколени от политическа 
риторика, която е почти ши-
зофренична. от една страна 
всички искат да има прави-
телство, но никой не иска да 
говори", прозря кирил Петков 
и допълни: "Много е малка 
вероятността да има правител-
ство с третия мандат".

Е, с такива политици - та-
къв ще е резултатът на българ-
ската политика, за зла участ на 
българския народ.

и дали ще се качат на "Ти-
таник" или на ковчега на Ной 
- съдбата им ще бъде една и 
съща ...

В рамките на 7 дни прези-
дентът радев трябва да реши 
на коя парламентарна група да 
даде третия мандат. Няма ни-
какво значение!

която и партия да избере 
президентът за получател на 
третия мандат, процедурата 
ще е формална и без очаква-
ния да доведе до шансове за 
правителство.

изборът на радев няма да 
донесе до позитивни нацио-
нални последици, защото ще е 
удар в празното пространство, 
но ще бъде използван за вът-
решнопартийни боричкания. 
и за тази ситуация той също 
носи ВиНа.

със съкращения 

ПрезидентътРадевсъщоносивиназахаосаоколоформиранетонаредовноправителство

* заглавията  
са на редакцията

Амокът с третия мандат*
  �

Валерия ВЕЛЕВА,  
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Анализът на Българската 
народна банка, който преду-
преди, че приемането на евро-
то крие много повече рискове 
и чисто хипотетични ползи за 
България на този етап от раз-
витието ни като икономика, 
предсказа случилото се покач-
ване на потребителските цени 
в Хърватска.

Апологетите на еврото 
включиха набор от аргумен-
ти, че не еврото е причината, 
а алчността, че това е ефект, 
който ще отмре за дни и ста-
тистиката няма да го улови, 
че пазарът се саморегулира 
и ще принуди спекулантите 
да върнат цените си към нор-
малните.

Експертът по всичко Юли-
ян Попов, който за кратко 
дори беше служебен министър 
през 2013 година, но като цяло 
се изживява като мъдрец и ни 
поучава от някъде в Англия, 
също заобяснява колко сме-
шен бил плачът, защото ние, 
видиш ли, вече сме в еврозона-
та и не може да се очаква про-
блем при превалутирането. 

Дали обаче е така?

според БнБ първите дни 
след въвеждането на еврото са 
рискови за покачване на цени-
те по три причини.

Първата, напълно естест-
вена, е търговците да прех-
върлят върху клиентите си 
разходите за превалутиране на 
цените. Ако трябва да проме-
нят менютата в ресторантите, 
табелките с цените си, а това 
ще се случи, защото в месеци-
те преди приемането на еврото 
се публикуват цени и в евро, и 

в националната валута, става 
дума за разход. разход е пре-
настройването на мобилните 
приложения и необходимите 
IT услуги, поддържането на 
касови наличности в две ва-
лути, промяната на дизайна на 
седмичните каталози, времен-
ното усложняване на счето-
водното отчитане и т.н., и т.н.

При втората закръглянето 
на цените към х.99 означава 
шоколад за 3,8 лв. да се прева-
лутира на 1,94 евро, но по ня-
кое време да стане 1,99 евро - 
например, в първите дни след 
като отпадне задължението 
цените да се публикуват и в 
лева, и в евро.

третата причина се обяс-
нява с т. нар. ефект на “ра-
ционално невнимание”. При 
него хората внимават, но до 
един момент. след това, на-
пример, веднага след като от-
падне задължението цените да 
се представят и в левове, и в 
евро, търговци може да умно-
жат старите цени, не по 1,96, 
какъвто е курсът на лева към 
еврото, а по 2. това ще оскъпи 
стоките и услугите с два про-
цента, което никак не е малко.

след всичко това остава и 
чисто присъщият стремеж на 
всеки търговец да печели пове-
че. Ако човек е бакалин, фри-
зьор или поправя автомобили 
с повече от 10 години стаж, 
няма как да не е забелязал, че 
първо се замогват тези, които 
продават на международните 
пазари - суровини, IT, имоти и 
конкурентоспособна продук-
ция, и чак след това техните 
доставчици на материали, сто-
ки и услуги. това между дру-
гото е описано в теорията като 
ефекта “Балаша-самуелсън” и 
предполага последни от раз-
витието да се замогнат хората, 
чиято икономическа дейност 
е изцяло свързана с местния 
пазар.

но бакалинът осъзнава това 
и усеща, че настъпва времеви 
прозорец. Ако нацията е на път 
да се замогне заради приемане-
то на еврото или напротив, да 
затъне, той е длъжен да опита 
да извлече моментна печалба. 
това е психологията на пазара 
и се потвърждава от срещите 

на хърватския икономически 
министър с представители на 
търговските вериги, които го 
разочароваха с новината, че си 
имат политика, която не смя-
тат да адаптират съгласно пра-
вителствени призиви.

Поскъпването, съпровож-
дащо превалутирането на це-
ните, е само първият конник 
на икономическия апокалип-
сис.

Далеч  
по-притеснителен  

е рискът 

от раздуването на инвести-
ционни балони - било то на ка-
питаловия пазар или на пазара 
на недвижими имоти. Преди 
влизането в еврозоната бан-
ките оценяват всеки строител 
по способността му да прода-
де имотите, които строи. след 
като Европейската централна 
банка започне да рефинансира 
банките, те ще са склонни да 
намалят предпазливостта си, 
знаейки, че дори и да загубят 
от някой заем, ще имат достъп 
до ресурс за следващи заеми 
и с тях да покрият загубата от 
предишния заем.

това, което във финансо-
вата наука се нарича ливъ-
ридж (leverage) или “лостов 
ефект”, предполага, че ако да-
дена дейност или инвестиция 
носи очаквана възвращаемост 
от х%, то вкарването на двой-
но повече ресурс (заемен) ще 
осигури двойно по х% доход-
ност. Ако се вложат три пъти 
повече пари, пак взети назаем, 
доходността ще бъде три пъти 
по х% и т.н., колкото повече 
заем, толкова повече възвра-
щаемост на базовия капитал, 
след като предприемачът раз-
плати заема си.

никой обаче не обяснява, 
че това си има край, а за този 
модел от ден едно след влиза-
нето ни в еврозоната са се под-
готвили класа от олигарси. За 
обикновения българин това ще 
означава пред балкона му да 
изникнат още няколко блока и 
максимума, на който може да 
се надява, е да си купи апар-
тамент с лихва от 2,5% вместо 
за 4%. това си е чисто класово 

противопоставяне на финан-
совия елит, който разполага с 
навременната информация и 
е подготвен да заеме стартови 
позиции, за да се възползва от 
присъединяването към валут-
ния съюз.

обратно, за работническата 
класа ще остане отговорността 
един ден да плати с данъците 
си, когато шоуто свърши.

България носи 
специфичния риск 

това да се случи в дори 
по-големи размери, както и 
инфлацията да се ускори още 
повече заради 13-те милиарда 
лева, които в момента банки-
те държат в БнБ под формата 
на минимални задължителни 
резерви. когато влезем в ев-
розоната изискването (сегаш-

ното) за резерви в размер на 
10% от активите ще падне на 
1% и това ударно ще влее 13 
млрд. лв. в икономиката. А без 
да се намерят веднага нови 
инвестиционни възможности 
и стоки за придобиване, няма 
как да не стигнем до покачва-
не на цените.

изследователите на БнБ 
предупредиха за всичко това, 
но нейното ръководство и пра-
вителството не желаят да зна-
ете за тези рискове. кой знае, 
може би Хърватска ще ни даде 
възможност да се поучим от 
нейните грешки, когато не 
желаем да се вслушаме в екс-
пертността на централната ни 
банка, защото ръководството 
й е заето да слугува на поли-
тическата класа.

Гласове

“от 1 януари, след като се въведе еврото, търговските корпорации 
закръглиха цените от хърватска куна в евро по един много некорек-
тен начин към гражданите. Правителството явно не беше подготвило 
всичко, както трябваше, това да не се случи и даде възможност на 
търговските вериги да вдигнат цените.” това коментира пред бъл-
гарското радио “Фокус” хърватинът славко Матанович, биоенерго-
терапевт. “това, което се случи, е лошо за гражданите, цените 
изведнъж избухнаха много нагоре, повишиха се услугите, хра-
нителните стоки. настана един хаос. Премиерът и министърът 
на икономиката казаха, че ще вземат мерки срещу фирмите, ко-
ито злоупотребиха. от другата страна, от търговските вериги от-
говориха, че правителството няма какво да направи, това е пазар 
и цените са ориентирани спрямо пазара”, обясни той.

“Правителството и търговските вериги имат война, а лошото 
се случва за хората, за гражданите. има една поговорка: “когато 
слоновете се бият, страда тревата”. точно това се случва и при 
нас в момента. няма как да се оправи тази ситуация. ясно е, че 
правителството няма какво да направи, а само говори с цел фо-
кусът да се насочи към другата страна”, смята Матанович.

на въпрос на водещата какво се случва със заплатите в Хърва-
тия Матанович каза, че те в момента са замразени. “Хиперинфла-
цията, която се случи още преди нова година, е сериозно нещо. 
Европа печата пари без покритие. стана дума за 6 милиарда евро, 
което произвежда хиперинфлация. тя дойде от енергетиката, це-
ните на тока и енергоносителите и се прехвърли върху всичко ос-
танало. нашето правителство взе много добри мерки да предпази 
гражданите - ограничи цените на ток, на бензин, на газ. тези мерки 
ще са до края на април. Засега наистина това е нещо хубаво. но 
сега с въвеждането на еврото се получи един много сериозен удар. 
например, аз вчера отидох да измия колата - 50% са се увеличили 
цените на тази услуга. Просто бях шокиран.”

Фокус 

Потуленият доклад 
на БНБ предсказа 
проблемите на Хърватия

Ръководствотонабанкатаиправителството
нежелаятдазнаетезатезирискове

СлавкоМатанович,хъРватин,
биоенеРготеРапевт:

Настана хаос след 
въвеждането на еврото
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Славчо КЪНЧЕВ*

Кои са родителите на само-
летите Ф-16 ли?

Компанията General Dyna-
mics, която през 2016 г. има при-
ходи в размер на 31,353 млрд. 
долара и понастоящем е част 
от Lockheed Martin ("Локхийд 
Мартин"), образувана през 1995 
г. от сливането на компаниите 
"Locheed Corporation" и "Martin 
Marieta", е "майката" на само-
летите Ф-16. Компанията "Лок-
хийд Мартин" е най-големият 
доставчик на военна продукция 
в света, с главоломно нараства-
щи приходи от 50,658 млрд. щат. 
дол. през 2016 г. на 67,044 млрд. 
долара 5 години по-късно.

Тази финансова динамика е 
постигната в условията на съвре-
менния икономически либерали-
зъм в съединените щати. него-
вата квинтесенция е изказана от 
доайена на Чикагската икономи-
ческа школа и нобелов лауреат 
по икономика Милтън Фридмън 
(31.07.1912 - 16.11.2006 г.): "аз 
наричам обществената отговор-
ност "фундаментално подкопа-
ваща доктрина" в едно свободно 
общество и заявявам, че същест-
вува една и само една обществе-
на отговорност на бизнеса и тя е 
да използва ресурсите си и да се 
занимава с дейности, които целят 
увеличаване на неговите печал-
би". и до днес не е известно дали 
шефовете на компанията "Лок-
хийд" са заимствали наготово 
указанието на Милтън Фридмън 
или са достигнали самостоятелно 
до прозрението как да действат 
долароугодно. но, както истори-
ята неведнъж е показвала, 

пътят към ада е 
постлан с добри 

намерения

В края на 1975 и началото на 
1976 г. подкомитет на сената на 
саЩ, председателстван от сена-
тора Франк Чърч, заключава, че 

членовете на управляващия съ-
вет на "Локхийд" са платили на 
членове на "приятелски" прави-
телства, за да гарантират догово-
ри за продажба на своето военно 
авиационно производство. През 
1976 г. стана публично известно, 
че "Локхийд" е платил 22 млн.  
долара подкупи на чуждестран-
ни официални лица в процеса на 
преговори за продажби на ави-
ационна техника, включител-
но "Ф-104 старфайтър", т. нар. 
"сделка на века".

Бившият лобист на "Лок-
хийд" ернест Хаузър информи-
ра разследващите от сената, че 
тогавашният западногермански 
министър на отбраната Франц 
Йозеф Щраус и неговата пар-
тия Християнсоциален съюз са 
получили 10 млн. долара, за да 
уредят закупуването на 900 броя 
"Ф-104 G старфайтър" през 1961 
г. Партията и нейният лидер от-
ричат обвиненията, а Франц Йо-
зеф Щраус завежда дело за кле-
вета срещу Хаузър. но тъй като 
твърденията не са повторени, 
делото е прекратено.

През септември 1976 г., във 
финалната фаза на западногер-
манските федерални избори, 
дискусията е подновена, след 
като се появяват документи, 
че членът на Бундестага и 
на неговия съвет за отбрана 
Манфред Вьорнер е приел по-
кана от "Локхийд" да посети 
техните самолетостроителни 
мощности и че цялото пъту-
ване е платено от компанията. 
разследването, извършено от 
властите в саЩ, показва, че 
компанията е поела част от 
разноските на секретарката 
на Манфред Вьорнер, както и 
е платила неговия обратен са-
молетен билет.

В италия скандалът "Лок-
хийд" включва подкупи на 
политици от Християндемок-
ратическата партия и от со-
циалистическата партия, за 
да улеснят закупуването от 
италианските военновъздуш-
ни сили на транспортните 
самолети "с-130 Херкулес". 

Обвиненията за подкупи бяха 
подкрепени от политическо-
то списание "еспресо" и бяха 
насочени към бившите члено-
ве на кабинета Луиджи Гуи и 
Марио Танаси, бившия минис-
тър-председател Марио румор 
и тогавашния президент джо-
вани Леоне, като разкритията 
го принуждават да подаде ос-
тавка на 15 юни 1978 г.

В япония скандалът "Лок-
хийд" замесва корпорацията 
"Маруени" и неколцина висо-
копоставени членове на япон-
ския политически, бизнес и 
подземен свят, включително 
тогавашния финансов минис-
тър ейсако сато. През 1957 г. 
японските военновъздушни 
сили за отбрана искат да заку-
пят самолети на компанията 
"Grumman", модел "F11F-1F 
Super Tiger", за да заместят на-
миращите се тогава в употреба 
F-86 Sabre, но активно и агре-
сивно лобиране от компанията 
"Локхийд" пред ключови фи-
гури в Либералнодемократиче-
ската партия довежда до заку-
пуването на Ф-104 вместо тях.

По-нататък, отново по-
средством 

системата на 
„сребърните 
аргументи“, 

както древните римляни нари-
чали подкупите, компанията 
"Локхийд" наема влиятелна-
та фигура от подземния свят 
Йошио Кодама, който е съден 
след Втората световна война 
заради военни престъпления, 
като "консултант", за да по-
влияе на извършващите дър-
жавни услуги японски авиоли-
нии, включително "All Nipon 
Airways (ANA)", да закупят 
"Локхийд L-1011 Tri Star" 
вместо самолетите "DC-10" 
на компанията "Мак донъл 
дъглас". на 6 февруари 1976 
г. вицепрезидентът на "Лок-
хийд" съобщи на заседание на 
сенатския подкомитет, пред-
седателстван от Франк Чърч, 
че компанията е платила при-
близително 3 млн. долара като 

подкупи на екипа на японския 
министър-председател Какуей 
Танака, за помощ при решава-
нето на проблема с уреждане-
то на сделката.

"Локхийд" плаща 2,4 млрд. 
йени, за да спечели договора с 
ANA. 500 милиона йени от ця-
лата сума е получена от минис-
тър-председателя. 160 милиона 
йени са получени от служители 
на ANA. 1,7 млрд. йени са по-
лучени от Йошио Кодама. на 
30 октомври 1972 г. ANA съоб-
щава за своето решение да за-
купи 21 броя "Локхийд L-1011 
Tristar", като всеки един струва 
приблизително 5 млн. долара, 
въпреки че преди това е изявила 
намерение да закупи  "DC-10".

През 1976 г. Президентска-
та комисия за организираната 
престъпност в саЩ разкрива, 
че от 1969 г. до 1975 г. ком-
панията "Локхийд" използва 
"Deak & Company" - голяма 
компания за обмяна на валу-
та, притежавана от николас 
дийк, като канал за прехвър-
ляне на пари, за да бъдат под-
купвани японски държавни 
служители. разследването ус-
тановява, че 8,3 млн. долара са 
били доставени в офисите на 
"Deak & Company" в Хонконг, 
където един свещеник, испа-
нец по рождение, представля-
ващ "Локхийд", взема парите 
в брой и ги отнася в япония.

Танака е арестуван на 27 
юли 1976 г. и е освободен сре-
щу гаранция от 200 млн. йени 
(690 000 щат. дол.). Той е при-
знат за виновен от японски съд 
на 12 октомври 1983 г. за на-
рушаване на правилата за пре-
води на чуждестранна валута, 
но не и за подкуп. Осъден е 
на четири години лишаване 
от свобода, но остава извън 
затворническите решетки до 
разглеждането на делото от 
следващата инстанция, обаче 
умира през 1993 г.

декласифицирана корес-
понденция между американ-
ския дипломат Кингдон Гулд 
младши и Хенри Кисинджър 
показва, че Кисинджър е бил 
информиран за подкупите още 

през 1975 г., но не е информи-
рал Конгреса.

Между 1970 и 1975 г. компа-
нията "Локхийд" плаща на тър-
говеца на оръжие от саудитска 
арабия аднан Хашоги 106 млн. 
долара комисиони. неговите 
комисиони започват от 2,5% + 
и евентуално стигат до 15%. Ха-
шоги "става за всички практични 
цели пазарно оръжие на "Лок-
хийд". аднан доставя не само 
достъп, но стратегия, постоянни 
съвети и анализи", според Макс 
Хелзел, тогава вицепрезидент 
на отдела на компанията "Лок-
хийд" за международен марке-
тинг. Като резултат от скандала 
председателят на борда на "Лок-
хийд" даниел Хотън и вицепре-
зидентът Карл Кочиан подават 
оставки от своите постове...

Твърде голям беше сканда-
лът, за да не бъде променена за 
в бъдеще технологията за про-
бутване на американските сто-
ки и услуги. независимо дали 
става въпрос за шистов газ или 
самолети Ф-16. Оттук нататък 
действа по легални и нелегални 
канали "таткото" - правител-
ството и други представители 
на официалните власти в саЩ.

Както гласи една немска 
поговорка: "ако не искаш да 
ми станеш брат, ще ти счупя 
главата!".

Тъй като държавномоно-
полистическият капитализъм в 
саЩ има дългогодишен опит в 
уцелването с един куршум поне 
на два заека, то в конкретния слу-
чай освен изгодата за "Локхийд 
Мартин", българската държава 
става кредитор на държавния 
дълг на саЩ. и то като българ-
ската хазна губи над 50 млн. до-
лара. Засега, после могат да ста-
нат значително повече. Как ли?

съгласно условията на 
търговския договор цялата 
сума по сделката за покупка-
та на първите 8 самолета Ф-16 
е преведена изцяло. но само 
550 млн. долара са постъпили 
по сметката на производителя. 
Останалите са превърнати 

в американски 
държавни ценни 

книжа, 

като на държателя им, т. е. на 
българската хазна, биват изпла-
щани лихви в размер на 1,5% 
годишно. Тази процедура ще 
продължи докато окончателно 
бъдат доставени на купувача 
осемте самолета Ф-16. съще-
временно вече предложенията 
на банки за закупуване на бъл-
гарски държавни ценни книжа, 
с които държавният бюджет да 
попълни дефицита си, са при 
лихва от над 5%. или казано с 
думи прости и мисъл пределно 
ясна: България предоставя заем 
на американската икономика 
срещу 1,5% годишна лихва, а 
от своя страна търси финан-
сиране, но може да го получи 
само при лихва над 5%. Загуба 
3,5 процента!

Както отдавна е прозрял 
препатилият, но и мъдър бъл-
гарски народ: не е луд този, 
който яде зелника, а онзи, кой-
то му го дава.

* Авторът е председател 
на УС на Асоциацията  

за борба против  
корупцията в България

Мръсното бельо на майката
и таткото на Ф-16
Низоткорупционнискандалисъпътстватсделкитенакомпанията„Локхийд”

Филип Македонски казал, 
че се наема да завладее всяка 
крепост, в която може да влезе 
натоварено със злато магаре

Марк Тулий Цицерон (106-43 г. пр.н.е.) - 
римски оратор и политически деец
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„Норма” на Белини 
представя  
Софийската опера

СнимкаСофийСкаопераибалет

“Норма” от Винченцо Белини 
ще представи Софийската опера на  
11 януари от 19 ч. Когато Уго де 
Ана постави през 2016 г. “Норма”, 
той оцени таланта на Габриела 
Георгиева, Радостина Николаева 
и Цветана Бандаловска, които се 
редуваха в партията на Норма. На  
11 януари в тази роля ще се превъ-
плъти Габриела Георгиева, която 
музикалната критика определя като 
актриса с изключителни драматич-
ни и вокални възможности. Участ-
ват още Олга Михайлова, Костадин 
Андреев, Светозар Рангелов, Иванка 
Нинова, Красимир Динев, оркестър и 
хор на Софийската опера. Диригент 
е Жорж Димитров, режисьор, сце-
нограф - Уго де Ана, асистент-ре-
жисьорка - Вера Белева, диригентка 
на хора - Виолета Димитрова. 

накратко

натозиденсародени

АТАНАСЯНКУЛОВ,музикаленпродуцент
ЕВЕЛИНАБОРИСОВА,актриса
МИОДРАГИВАНОВ,актьор
НАДЕЖДАКАБАКЧИЕВА,
собственичканаИК“Слънце”
РУМЕНДУНЕВ,автомобиленсъстезател
Доц.ЮРИЙДАЧЕВ,писател,
драматург,режисьор,сценарист

Напусна ни баритонът 
Асен Селимски

И м е н и -
тият оперен 
певец Асен Се-
лимски почина 
на 92 години, 
съобщи БНР. 
Един от най-
популярните 
и обичани бъл-
гарски певци и 
преподаватели 
- баритонът 
проф. Селим-
ски, е пял и на 
най-големите сцени в Европа. Роден е на 
10 август 1930 г. в Плевен. Завършва Дър-
жавната консерватория, където е ученик 
на проф. Христо Бръмбаров. Пее в Русен-
ската народна опера от 1956 до 1960 г. 
От 1960 г. става член на Националната 
опера в София. Репертоарът му включва 
Фигаро в “Севилският бръснар” от Роси-
ни, Евгений Онегин в едноименната опера 
от Чайковски, Маркиз Поза от “Дон Кар-
лос”, Граф ди Луна от “Трубадур” и Ре-
нато от “Бал с маски” на Верди, Силвио 
в “Палячо” от Леонкавало, Венециански-
ят гост в “Садко” от Римски-Корсаков, 
Учителят Терзиев в “Антигона 43” от  
Л. Пипков, Нягул в “Албена” от П. Ха-
джиев и мн. др. След приключването 
на певческата си кариера се занимава с 
обучението на млади оперни певци в Му-
зикалната академия и НБУ. Удостоен е 
със званието “Народен артист” (1982). 
Тридесет години от своята кариера пос-
вещава на Софийската опера.

Снимка
анипетрова/бнр

драматичният театър 
“сто ян Бъчваров” във Варна 
започва новата 2023 г. с пре-

миерните спектакли на “Юн 
Габриел Боркман” от Хенрик 
ибсен на 17 и 18 януари от 
19 ч., научи дуМа от Вио-

лета тончева, пиар на тМПЦ 
- Варна. В България пиесата 
е играна за първи път през 
1905 г. Постановката на 
“Юн Габриел Боркман” на 
варненска театрална сцена 
(2022/2023) е седмият про-

чит на творба от ибсен във 
Варна. Превод от английски, 
сценична редакция и поста-

новка - Пламен Марков, сце-

нография и костюми - Мира 
каланова, музика - калин ни-

колов. За ролята на бившия 
банкер Юн Габриел Боркман 
е поканен николай урумов; 
г-жа Гунхил Боркман, негова 

съпруга, е Милена кънева; 
Ерхарт Боркман, студент, те-

хен син, е теодор каракача-

нов (дебют). Образа на г-ца 
Ела рентхайм, близначка на 
г-жа Боркман, пресъздава 
Биляна стоева, а в г-жа Фани 
уилтън се превъплъщава 
Христина джурова. В ролята 
на Вилхелм Фолдал, помощ-

ник-писар в правителствено 
учреждение, влиза доайенът 
на театъра Михаил Мутафов, 
а като Фрида Фолдал, негова 
дъщеря, ще видим за първи 
път Мелин Ердинч (гост). 
Миглена Везирова е Мале-

не, прислужница в семейство 
Боркман. асистент режисьор-

ка на проф. Пламен Марков е 
Валентина козарева.

“ибсен е изключителен 
световен драматург. известно 
е, че Шекспир, Чехов и ибсен 

са категории в модерния теа-

тър. сега ние ще се опитаме 
да го направим, освен всичко 
останало, и забавен, и инте-

ресен за гледане. “Юн Габри-

ел Боркман” е от една от по-

следните пиеси на ибсен, в 
която той достига високо 
художествено ниво. В нея 
има една гротеска, едно 
преувеличение с привкус 
на антична драматургия. 
Едновременно и тра-

гическа, и комическа 
гротеска. неслучайно 
съм взел за ролята на 
банкера Боркман комеди-

ант като николай урумов, 
който обаче може да играе и 
трагически роли. тук аз ис-

кам от него да намери една 
фина междинна степен меж-

ду трагичната и комичната 
гротеска. 

...Голямо майсторство и 
самочувствие е да работиш 
ибсен. страшно си е. тук, 
както и във “Вампир” на 
Пловдивския театър, моята 
сценична редакция, която 
представя историята, линеар-

на по обстоятелства, е много 
по-мозаечна. Ще се връщаме 
към стари и нови епизоди, 
ще ги смесваме, подреждаме 
и монтираме по начин, който 
се надявам да задържи любо-

питството на зрителя. Задъл-

жително трябва да се избър-

ше прахът на времето, за да 
се намери съ-

временният 
еквивалент 
на ибсен”, 
обяснява 
режисьо-
рът Пламен 
Марков.

курт ауст е един от голе-

мите скандинавски майстори 
в криминалния жанр, спече-

лил е двете най-големи награ-

ди - “ривертон” и “стъкленият 
ключ”, а у нас е познат с романи-

те “невидимото братство” и “ал-

химия на отмъщението”, послед-

вани от “денят на страшния съд” и 
“Прокълнатият”.

“третата истина” (изд. “Персей”) 
е нова среща с писателя - обемен ро-

ман от близо 600 стр., които се четат 
на един дъх. Героите ще ни напомнят 
Шерлок Холмс и доктор уотсън. става 
дума за датския професор томас Бу-

берг и младия му асистент, норвежеца 
Петер Хортен, които разследват прес-

тъпления на исторически фон, в нача-

лото на XVIII в. 
Професор Буберг и Петер Хортен 

са изпратени със специално поръче-

ние от краля да разследват жестокото 
убийство на Ханс Хале, уважаван уп-

равител на имение, който няма враго-

ве. Предполагаемият извършител е бил 
задържан веднага след убийството и 
изглежда, че случаят е решен. но про-

фесорът и неговият асистент възобно-

вяват разследването. те се сблъскват с 
различни версии за случилото се, раз-

питват свидетели и заподозрени. Въ-

преки необикновения синхрон, в който 
работят - логическото мислене на про-

фесора и детайлната памет на асистен-

та, се оказва, че криминалната загадка 
може да оплете и тях в собствените им 
разсъждения. същевременно и живо-

тът им е в опасност - истинският убиец 
е близо до тях...

Всяко финално разкритие се оказва 
предпоследно, за да се достигне накрая 
до третата истина. извършителят е из-

вестен като извършител на убийство, 
което не е извършил, но въпреки това 
е получил наказанието си за убийство, 
което никой не е знаел, че е извършил. 
доста заплетено, но е представено с 
виртуозна логика от майстора на жан-

ра курт ауст.

Николай Урумов влиза в 
ролята на банкера Боркман

СнимкиДт“Стоянбъчваров”-варна
Мира Каланова, Пламен Марков и Валентина Козарева

СнимкиизДателСтво“перСей”

„Третата истина” - нов роман от скандинавския 
майстор в криминалния жанр Курт Ауст, излиза у нас

Гротеска с привкус
на антична драматургия
премиератана„ЮнГабриелборкман”отХенрикибсен
вДт„Стоянбъчваров”въвварнаена17и18януари
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отговоринакръстословицата

отброй5

Екваторът, 
Вуте, е мислената 

линия, която 
разделя планетата 
на Северна и Южна 

Македония!

воДоравно: Барабани. Амонал. Парола.
Окопи. Цип. Каротин. Ик. Налеп. Нотопик. Бар.
Лапи.Апатит.Матине.Илова/Веска/.Рало.Атом.
Лобач/Марина/.Лета.Ирак.Ниви.Илоти.“Амери”.
Истории.“Аци”.Таланти.Екло.Ем.Ака.Тон.Оке-
не.Реми.Нос.Астра.Мента.Кантал.Ратаи.Дали/
Салвадор/.“Нива”.Бурета.Хеп/Роберт/.Луо.“Пин”.
Нако. “ТА”. Естакада. Триор. Флиртове. Ридове.
Алиев/Илхам/.Нрав.Сов/Фату/.

отвЕсно:КалинаМалина.“Емануела”.Пара-
лел.Ламет/Александър/.Осил.Рап.Тото.Акинак.
Три.Бакели/Рикардо/.Атина.“Ти”.Пате.Тарапана.
Ист.“На...”.Биков/Йордан/.Нор.Пети.Тито/Йосип
Броз/.Дунав.Пилони.“ОРВО”.“Оскар”.Ден.Ато/
Жорж/.“Има”.Рен.“Алена”.Да.Итал/Йоан/.Каик.
Анита.“Ра”.Монопол.Милост.Актив.Ток.Павоне/
Рита/.Октан.Орд.Но.Итабира.Ерлих/Паул/.Иос.
Записи.Авицена.Ветово.Лик.Тачи/Хашим/.Име.
Сапарев/Огнян/.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес четвъртък петък събота

кратъкмокърсняг променливо променливо кратъкмокърсняг

максимални максимални максимални максимални

00.10“нашиятследобедсБств”

/п/

01.20“контра”/п/

02.15 “За историята свободно”

/п/

03.10“Дискусионенклуб”/п/

04.10“Думатаеваша”/п/

05.10Документаленфилм

05.40“нашиятследобедсБств”

/п/

06.50музикаленантракт

07.30“актуалноотденя”/п/

08.00“ляваполитика”/п/

09.00 парламентарно заседание

на народното събрание -

прякопредаване

14.00“нашиятследобедсБств”

15.30новини

16.00Документаленфилм

16.30 “Думата е ваша” - открита

линия

17.30твпазар

17.45музикаленантракт

18.10твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“актуалноотденя”

20.00“Заисториятасвободно”

21.00“контра”/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30“актуалноотденя”/п/

23.10 “За историята свободно”

/п/

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

7
oC 6

oC 7
oC 8

0C

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария андонова и
стефана.Щерев

11.00 култура.Бг - предаване за
културасДимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “семействотонаджиновете

2020”-анимационенфилм
15.15 “Звезденпрах”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 “адаптация” - 3-сериен тв

филм,1серия
22.10 “колекция “кадифе” - тв

филм/7епизод/(12)
23.00 посветаиунас
23.25 “повратна точка” - тв филм

/7епизод/(16)
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешноток-

шоу с мария андонова и
стефана.Щерев/п/

02.25 култура.Бг - предава-
не за култура с Димитър
стоянович/п/

03.20 туризъм.бг/п/
03.50 “Звезденпрах”-твфилм/п/
04.15 олтаритенаБългария
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 още от деня - коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславастоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.83

21.00премиера:“кланът”-сери-
ал,еп.3

22.00“скъпинаследници”-сери-
ал,еп.92

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“катонакино”-предаване
закино

01.30 “Дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.8

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.35телеканал“Доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/Женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

18.50“некаговорят”-токшоу

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“мажор”-новисерии,еп.7

21.45“голяматаигра”-твшоу

23.00 “кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.3

00.05подкаст.лаб

03.00 време - информационна

програма

03.45  “мажор” - нови серии,

еп.7

Много от вас ще се про-
явят на конкурс или дру-
гаде, показвайки катего-
рично превъзходство.

Мнението ви ще се оцени 
при обсъждане на въпрос, 
свързан с повече хора и 
засягащ проблеми.

Не позволявайте на ни-
кого да злоупотреби с 
доброто ви име. Мисле-
те позитивно. Успех.

Денят ще е зареден с по-
ложителна енергия, от 
която бихте могли наис-
тина да се възползвате.

Проявеното ви усърдие 
ще даде резултати там, 
където сте насочили 
бизнес енергията си.

По различни пътища ще 
достигнете до истина-
та, ако я търсите, бъде-
те наблюдателни.

Търсейки повече удоб-
ства в бита си, не прене-
брегвайте и творчески-
те си търсения.

Нечие добро отношение 
към вас ще оказва поло-
жително въздействие 
върху работата ви.

Отнесете с внимание 
към нечия нужда и това 
ще преобърне благоразпо-
ложението му към вас.

Денят ще премине в из-
ясняване на отношения 
или позиции с колеги и 
хора, с които работите.

Още от сутринта се ор-
ганизирайте за изпълне-
нието на важна задача, 
свързана с бизнес.

Бъдете открити в общу-
ването си, за да изрази-
те по-лесно мнение и взе-
мете отношение.

православенкалендар

теодосийвеликиена-
речен“началникнаобще-
житието”

преподобни теодосий
великисеродилвселома-
гарион в кападокия. Бла-
гочестивите му родители
посрещнали явяването му
на света като дар на про-
видението и затова го на-
рекли теодосий - “от Бога
даден” (Богдан). възпитан
в съвършено благонравие
и просветен от постоянно
четене на словото Божие,
младияттеодосийпламнал
отсвещенаревностдаслу-
жинаХриста.

враннамладосттойпо-
желалдасепоклонинасве-
титеместаитръгналзаЙе-
русалим.наминаванепрез
антиохиятеодосийпосетил
св.симеонстълпник,който
гоблагословилзамонашес-
ки подвиг и му предрекъл,
четойщебъде“великпас-

тирнасловесниовце”.
пристигнал през 450

г. в Йерусалим, 26-годиш-
ният теодосий се поселил
при опитния старец лон-
гин близо до светия град.
след това се преместил в
новопостроената Богоро-
дичнацърква, основанаот
благочестивата гликерия,
асетнесеуединилвЮдей-
ската пустиня, като обита-
вал една пещера. там се
отдал на непрестанна мо-
литваинеотстъпноБогосъ-
зерцание.катосеосланял
на Божията воля, светият
старец основал в 560 г.
своя знаменит манастир,
който и днес носи негово-
тоимеисенамирана7км
югоизточно от Йерусалим.
отшелниците скоро дости-
гналиповечеот600души,
а преданието говори, че
през неговия 105-годишен
животтедостигнали16хи-
ляди.

св. теодосий велики
пръввъвелобщежитийната
форманамонашескияпод-
вигизатоваенаречен“на-
чалник на общежитието”.
така го наричат житиепис-
цитеощеизатова, защото
в 493 г. йерусалимският
патриарх го назначил за
общ архимандрит на всич-
киобщежитийниманастири
в палестина, докато на св.
сава освещени (439-532)
поверил надзора над пус-
тинниците.

преподобни теодосий
велики предузнал смъртта
си няколко години преди
да нaпусне този свят и съ-
общил за това на трима
обичани от него епископи.
св.теодосийбилпогребан
във витлеемската пустиня,
къдетозапочналсвоетопо-
движничество.

теодосий антиохий-
ски посвещавал цялото

си време на молитви и
трудове

преподобният теодо-
сий постник бил родом от
антиохия. родителите му
били хора благочестиви и
мудалидобронаставление
в господния закон. Блаже-
ният оставил родния дом,
домашните, богатството
и други житейски блага и
сеоттеглил в една горана
брега на морето. там си
построил малка килия, за-
селилсевнеяицялотоси
време посвещавал на мо-
литвиитрудове.славатаза
подвизите на преподобния
растялавсеповечеимного
хора започнали да изразя-
ватжеланиеда се заселят
около блажения подвиж-
ник, за да подражават на
житиетому.

веднъж агаряните на-
паднали областта, в която
се намирала обителта на

преподобния.теопустоши-
лицялатаоколностиразо-
рилиманастира,ноусетили,
че в него има божествена
сила и скоро се оттеглили.
това принудило преподоб-
ния да остави пустинята и
сезавърналвродинатаси.

там построил малка килия
и продължил да работи за
спасението си, заобиколен
отнеколцинасвоиученици.
свети теодосий не живял
дългонановотомястоипо-
чиналсмирвгосподаоко-
ло412г.

Църкватапочитана11януарипреп.теодосийвелики.преп.теодосийантиохийски
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
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януари

- до 15	 рали	"дакар"	
	 в	саудитска	арабия
12-22	 Зимна	универсиада	
	 в	Лейк	плесид,	саЩ
12-29	 Хандбал,	
	 световно	първенство	
	 за	мъже	в	полша	и	Швеция
13-29	 Хокей	на	трева,	световна	
	 купа	за	мъже	в	индия
21-22	 сноуборд,	световна	
	 купа	в	Банско
16-29	 тенис,	"аустрелиън	оупън"	-
	 първи	за	годината	турнир	
	 от	Големия	шлем
27-29	 Екстремни	зимни	игри	-	Winter
	 X	Games,	в	аспен,	саЩ

ФЕвруари

1-11	 Футбол,	световно	клубно	
	 първенство	в	Мароко
3-5	 тенис	Купа	дейвис,	
	 нова	Зеландия	-	България,	
	 решаващ	мач	за	влизане	
	 в	световна	група	I	
4-18 март	ръгби,	турнир	
	 на	Шестте	нации
6-19	 ски-алпийски	дисциплини,
	 световно	първенство	в	
	 Куршевел-Мерибел,	Франция
8-19	 Биатлон,	световно	първенство
	 в	оберхоф,	Германия
9-26 Крикет,	световна	купа	
	 (жени)	в	Юар
9-26	 Крикет,	световно	
	 първенство	(мъже)	в	индия
12	 американски	футбол,	
	 супербоул	в	Глендейл,	
	 аризона.	плейофите	по	пътя
	 към	него	са	през	януари
16 и 23	Футбол,	
	 Лига	на	Конференциите	
	 (Лудогорец	-	андерлехт)
18-27	 Бокс,	турнир	Купа	
	 "странджа"	в	софия
21-5 март ски-северни	дисциплини,
	 световно	първенство	в	
	 планица	и	поклюка,	словения

март

2-5	 Борба,	турнир	"дан	Колов-
	 никола	петров"	в	софия
8-21	 Бейзбол,	световна	класика	
	 в	япония,	тайван,	саЩ

24	 Футбол,	България	-	Черна	гора
	 (Европейска	квалификация)
27	 Футбол,	унгария	-	
	 България	(ЕКв)
31-2 април	Художествена	гимнастика,
	 световна	купа	в	софия

април

6-9	 Голф,	"Мастърс"	в	огъста,
	 джорджия,	саЩ
15-23	 Вдигане	тежести,	Европейско
	 първенство	в	Ереван,	армения
15-1 май	снукър	-	световно	
	 първенство	в	Шефийлд

маЙ

5-16	 Летни	игри	на	Югоизточна
	 азия	в	пномпен,	Камбоджа
6-28	 Колоездене,	
	 обиколка	на	италия
12-21	 Хокей	на	лед,	
	 световно	първенство	
	 във	Финландия	и	Латвия
22-28	 тенис	на	маса,	световно	
	 първенство	в	дърбан,	Юар
28	 Aвтомобилизъм,	500	мили	
	 на	индианаполис,	саЩ
28-11 юни	тенис,	"ролан	Гарос",	втори
	 турнир	от	Големия	шлем
31	 Футбол,	Финал	
	 в	Лига	Европа	в	Будапеща

Юни

7	 Футбол,	Финал	в	Лига	на	
	 конференциите	в	прага
10	 Футбол,	Финал	в	
	 Шампионската	лига	в	истанбул
17	 Футбол,	Литва	-	България	(ЕКв)

20	 Футбол,	България	-	
	 сърбия	(ЕКв)
21-2 юни	Европейски	игри	в	Краков,	
	 полша
Юни Финали	за	Купа	
	 "стенли"	(нХЛ)
15-18	 Голф,	US	Open	
	 в	Лос	анджелос,	саЩ
16-25	 Летни	спешъл	олимпикс
	 игри	в	Берлин
16-16	 Футбол,	Купа	на	азия	
	 в	Китай	и	Южна	Корея	
Юни	 Баскетбол,	Финални	плейофи
	 в	нБа	на	саЩ	и	Канада

Юли

1-23	 Колоездене,	"тур	дьо	Франс"
3-16	 тенис,	"уимбълдън",	трети
	 турнир	от	Големия	шлем
10-20 август	Футбол,	световно	
	 първенство	за	жени	в	нова	
	 Зеландия	и	австралия
14-30	 плувни	спортове,	
	 световно	първенство	
	 във	Фукуока,	япония
Юли	 световни	градски	
	 игри	в	Будапеща
Юли	 игри	на	индийския	океан	
	 в	Мадагаскар
Юли	 Летни	екстремни	игри		
	 в	Минеаполис,	саЩ
20-23	 Голф,	открит	роял	
	 шампионат	в	Ливърпул
19-23	 Гребане,	световно	за	мъже	
	 и	жени	до	23	години	
	 в	пловдив
28-8 август	Лятна	универсиада	
	 в	Чънду,	Китай

авгуСт

3-13	 Колоездене,	световно	
	 първенство	на	писта	
	 в	Глазгоу
4-19	 африкански	игри	в	Гана	
	 (Aкра,	Кумаси	и	Кейп	Коуст)
5-12	 световни	плажни	игри	
	 в	Бали,	индонезия
10-20	 Ветроходство,	
	 световно	първенство	
	 в	Хага,	нидерландия
19-27	 Лека	атлетика,	
	 световно	първенство	
	 в	Будапеща
25-10 септември Баскетбол,	световно	
	 първенство	за	мъже	
	 в	индонезия,	япония	
	 и	Филипините
26-31	 Колоездене,	обиколка	
	 на	България
28-10 септември тенис,	US	Open,	
	 четвърти	турнир	
	 от	Големия	шлем
28-16 септември Волейбол,	
	 Европейско	първенство	
	 в	България,	италия,	
	 северна	Македония	и	израел

СЕптЕмври

2-17	 Вдигане	тежести,	световно	
	 първенство	в	рияд,	
	 саудитска	арабия
3-10	 Гребане,	световно	първенство	
	 в	Белград
8-28  октомври ръгби,	световна	купа
	 (мъже)	във	Франция	
22-24	 Голф,	солхайм	Къп	Касарес	
	 в	Maлага,	испания
23-8  октомври азиатски	игри		
	 в	Ханджоу,	Китай
8-28  октомври ръгби,	световно	
	 първенство	във	Франция
10	 Футбол,	Черна	гора	-	
	 България	(ЕКв)

октомври

2-5	 скокове	на	батут,	
	 световна	купа	във	Варна
5-14	 световни	игри	по	бойни	
	 спортове	в	риад,	
	 саудитска	арабия
14	 Футбол,	България	-	Литва	(ЕКв)
20-5 ноември панамерикански	игри	
	 в	сантяго,	Чили	

ноЕмври

16	 Футбол,	България	-	
	 унгария	(ЕКв)
19	 Футбол,	сърбия	-	
	 България	(ЕКв)
19-1 декември	 тихоокеански	 игри	 в	
Хониара,	соломонови	острови
30-17 декември	Хандбал	 (жени)	све-
товно	първенство	в	дания	и	норвегия

5 март	 Бахрейн
19 март				 саудитска	арабия
2 април					 австралия
16 април				 Китай
30 април					 азербайджан
7 май					 Маями
21 май					 Емилия	романя
28 май					 Монако
4 юни					 испания
18 юни					 Канада
2 юли					 австрия
9 юли					 Великобритания
23 юли					 Белгия
30 юли					 унгария
27 август					 нидерландия
3 септември				 италия
17 септември	 сингапур
24 септември	 япония
8 октомври		 Катар
22 октомври 		 саЩ
29 октомври			 Мексико
5 ноември				 Бразилия
18 ноември					 Лас	Вегас
26 ноември 				 абу	даби

Олимпийският стадион “Ататюрк” 
в Истанбул ще приеме финала на 
Шампионската лига на 10 юни 

калЕндарнаФормула1

Световен
спортен
календар 

Снимкаwfbulgaria.com

Карлос Насар изтласква 220 кг, с които постави световни 
рекорди за мъже, младежи и юноши. Щангистът  
е голямата ни надежда за медали от Европейското 
първенство в Ереван и от Световното в Рияд

2023 г.
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Григор димитров (№29 в света) по-
беди Борна Чорич (Хър, №23) със 7:6 (5), 
7:6 (3) на старта на демонстративния тур-
нир по тенис Kooyong Classic в Мелбърн, 
австралия. двубоят продължи 1:46 часа и 
се игра в комплекса, където в понеделник 
започва “аустрелиън Оупън”.

Пробиви в мача между балканците 
нямаше, като двамата използваха срещата 
по възможно най-добрия начин, за да се 
подготвят за участието си в първия тур-
нир от Големия шлем през сезона. срещу 
Чорич българинът показа отличен сервис 
и по-прецизна игра и в двата тайбрека. 
след първите 12 гейма никой не бе загу-
бил подаването си. В решаващата част на 
два пъти бившият №3 в света повеждаше 
с минипробив. При 6:5 Гришо реализира 
сетбол и поведе. Във втората част доми-
нацията на сервиращите бе още по-ясно 
изразена. Така отново се стигна до тай-
брек, в който Гришо дръпна с 6:3 и не 
пропусна да накаже актуалния шампион 
от “Мастърс”-а в синсинати. В другите 
мачове на старта алекс де Минор (авл, 
№24) надигра доминик Тийм (ав, №99) с 
6:4, 6:4, а ринки Хиджиката (авл, №169) 
пречупи Жижен Жан (Кит, №97) с 6:1, 7:6 
(4). димитров има още два мача на демо 
турнира, който свършва утре, но съперни-
ците му не бяха обявени до снощи.

Българка ще бяга на 
Маратона в Бостън

За първи път елитен български 
атлет ще участва в един от шест-
те големи маратона на света. Мили-
ца Мирчева ще стартира в Бостън 
през април. Националната рекор-
дьорка в дисциплината се похвали 
в инстаграм и определи това като 
сбъдната мечта. В Бостън Мирчева 
ще бъде в звездната компания на 9 
атлетки с резултат под 2:20 ч.

И Юго Лорис напуска 
„петлите“

След Карим Бензема и капита-
нът на Франция Юго Лорис обяви 
край на кариерата си в националния 
тим. 36-годишният страж се от-
тегля като рекордьор по мачове с 
националния екип - 145 за 14 години 
и 121 (също рекорд) като капитан. 
Той е световен шампион от Русия 
2018, вицешампион от Катар 2022, 
първенец в Лигата на нациите (2021 
г.) и финалист от Евро 2016.

ЦсКа 1948 взе двама от 
титулярите на Локо Пд. дого-
вори с “червените” подписаха 
Бирсент Карагарен и райън 
Бидунга. За футболистите са 
платени откупни суми, но и 
от двата тима не ги разкриха.

Карагарен и Бидунга вече 
се включиха в тренировъчния 
процес, воден от треньора То-
дор янчев.

Халфът Карагерен е дву-
кратен носител на Купата на 
България с Локо, а през 2020 

г. вдигна и суперкупата на 
страната. Той е вицешампион 
със “смърфовете” през сезон 
2020/21 г. има и 13 мача за 
националния отбор. В кари-
ерата си е играл още за асе-
новец, Шумен, Етър, Верея и 
дунав.

25-годишният бранител 
райън Бидунга е с амбиция 
за много победи с отбора. 
Конгоанецът записа 27 мача 
за Локо, в които вкара и един 
гол. В кариерата си той е иг-

рал и за френските нанси и 
Льо Ман.

Голямата изненада в 
трансферния прозорец е при-
вличането в ЦсКа 1948 на 
един от най-големите талан-
ти от школата на Локо Пд - 
крилото даниел Маджаров. 
роденият през 2005 г. напа-
дател вече направи неофици-
ален дебют за “черно-белите” 
в контрола именно срещу 
ЦсКа 1948 през есента. Той 
бе твърд титуляр в дубъла на 

Локо вече втори сезон.
Тодор янчев повежда тима 

днес за лагер в Белек, Турция, 
който ще продължи до 1 фев-
руари. Там столичният тим ще 
изиграе 5 контроли.

“не можем да разделяме 
първенство от купа - големи-
те отбори не го правят. Всеки 
треньор си има своите виж-
дания. Като схема и начин 
на игра няма да има проме-
ни. Ще се работи детайлно 
в някои компоненти. не съм 
привърженик на това, за да 
покажа, че съм аз, да сменя 
тотално схема и начин на 
игра”, обяви янчев.

“Ще има още трансфери. 
Отдавна искахме Карагарен. 
Търсим дефанзивен фут-
болист. имаме набелязани 
имена - и българи, и чужде-
нци. имаме достатъчно дъл-
га скамейка, целта е да има 
конкуренция на всички пост-
ове. Ще се борим и на двата 
фронта”, закани се спортният 
директор Кирил Котев.

България е сред страните, които ще 
бъдат домакини на етап от любителска-
та верига, сателитна на най-престижно-
то колоездачно състезание в света - Тур 
дьо Франс. надпреварата е под шапката 
на оригиналната обиколка и се провеж-
да по нейните правила и с нейния бранд 
в над 20 страни по света.

В “Етап България” имат право да 
участват всички любители на колоез-
денето у нас. състезанието ще се про-
веде на 30 юли - седмица след финала 
на същинския Тур дьо Франс. Трасето 
е в живописните кътчета на родопите 
в околностите на Велинград и се надя-
ваме и чужденците да открият какъв 
райски кът е районът, обяви шефът на 
федерацията драгомир Кузов.

двете състезателни дистанции са 
102 и 57 км. Ще има и семеен старт на 5 
км. Освен България, през 2023 г. дома-
кини ще са още 22 страни в целия свят.

ФуТБоЛ
Суперкупа на Испания
по БНТ ЕкшъН
21.00 Реал М - Валенсия

по ДИЕМа спорТ
22.00 Саутхемптън - Ман Сити

по ДИЕМа спорТ 2
22.00 Нотингам Ф - 
уулвърхемптън

по ДИЕМа спорТ 3
20.00 Нант - Лион
22.00 ПСЖ - Анже

по Нова спорТ
20.00 Клермон - Рен
22.00 Троа - Марсилия

по Макс спорТ 3
22.00 Милан - Торино

по Макс спорТ 1
ВоЛЕйБоЛ
18.00 Марица Пд - 
Търговище (Рум)
21.30 Менен - Тренто

по Макс спорТ 1
ТЕНИС
7.00 и 3.00 Турнир 
в Мелбърн (мъже)

по ЕвроспорТ 1
10.00 Турнир в Аделаида (мъже)

БИАТЛоН
14.55 СК в Руполдинг

СНуКъР
20.45 “Лондон Мастърс”

ГледайтеГригор Димитров надви Чорич в Мелбърн

Григор Димитров връща топката от бекхенд 
за победата над Борна Чорич в Мелбърн

даниел иванов-аоияма постигна трета поредна 
победа на януарския турнир по сумо в Токио. В III 
кръг българинът, който е с ранг “маегашира-10”, съ-
бори на дохиото японския “маегашира-9” Таканошо 
с натиск върху рамото му “хатакикоми”.

Трета победа 
на Аоияма в Токио

накратко

ЦСКА 1948 взе 
трима от Локо Пд
ТитуляритеКарагарениБидунгаинадеждата
Маджаровнакупподписахас„червените”

СниМКаБТа

Шефът на федерацията по колоездене Драгомир Кузов (вляво) и 
представителят на община Велинград Цвета Спасова обявиха инициативата

Етап от аматьорския Тур дьо Франс край Велинград


